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Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 13767, 13827
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 13791, 13799
3. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος του Πανελλήνιου Σοσια-

λιστικού Κινήµατος κ. Ευάγγελος Βενιζέλος, µε επιστολή του
προς τον Πρόεδρο της Βουλής, γνωστοποιεί ότι Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος ορίζεται ο Βουλευτής Κοζάνης κ. Π. Κουκουλόπουλος,
σελ. 13793

4. Ανακοινώνεται η υπ’ αριθµ. 1981/4-7-2013 επιστολή του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς / Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Ευάγγελο
Μεϊµαράκη, µε την οποία γνωστοποιεί ότι ο Βουλευτής κ.
Ιωάννης Μιχελογιαννάκης, Βουλευτής του Νοµού Ηρακλείου,
εντάσσεται στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς / Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου,
σελ. 13795-13796

5. Ανακοινώνεται επιστολή του Βουλευτή κ. Ι. Μιχελογιαν-
νάκη µε την οποία δηλώνει αποδοχή της ένταξής του στην
Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς / Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου, σελ. 13795,
13797

6. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς / Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλέξης Τσίπρας και εβδοµήντα
ένας Βουλευτές του κόµµατός του κατέθεσαν πρόταση για
σύσταση εξεταστικής επιτροπής, σύµφωνα µε τα άρθρα 68
παρ. 2 του Συντάγµατος και 144 του Κανονισµού της Βουλής,
που θα διερευνήσει τις άκρως επιζήµιες για τη δηµοκρατία
και το δηµόσιο συµφέρον ενέργειες, πράξεις και παραλείψεις
παντός υπευθύνου, που σχετίζονται µε την απόπειρα βίαιης
κατάργησης της ΕΡΤ Α.Ε. και την παρεµπόδιση λειτουργίας
και εκποµπής της Δηµόσιας Ραδιοτηλεόρασης στην Επικρά-
τεια, σελ. 13802-13824

7. Αναφορά στο κλείσιµο της ΕΡΤ, σελ. 13825

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
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2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

13770-13787
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 5 Ιουνίου 2013, σελ. 13827
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής: 
i) σχετικά µε την εταιρεία "ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ Α.Ε.", σελ.

13790
ii) σχετικά µε την αξιοποίηση του ζεόλιθου στο Νοµό

Έβρου, σελ. 13790
iii) σχετικά µε την ενηµέρωση για τον αγωγό φυσικού αε-

ρίου ΤΑΡ (Trans Adriatic Pipeline) και την πρόοδο των ερευ-
νών για τους ελληνικούς υδρογονάνθρακες, σελ. 13791

β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών:
i) σχετικά µε τους δηµοτικούς παιδικούς και βρεφικούς

σταθµούς της χώρας, σελ. 13793
ii) σχετικά µε τη χρηµατοδότηση των πολιτικών κοµµάτων,

σελ. 13798

γ) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τον ΕΟΠΥΥ Ρεθύ-
µνου, σελ. 13799

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την Αµυν-
τική Βιοµηχανία της χώρας µας, σελ. 13825
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Αθήνα, σήµερα στις 4 Ιουλίου 2013, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.33’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 2-7-2013
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΣΘ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 2
Ιουλίου 2013, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Ενσωµάτωση της Οδηγίας 2011/16/ΕΕ, ρύθµιση θε-
µάτων της Ε.Λ.Τ.Ε, αναµόρφωση Οργανισµού του Ν.Σ.Κ. και
άλλες διατάξεις»)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Αικατερίνη Ιγγλέζη,
Βουλευτή Χαλκιδικής, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά την υπόθεση πο-
λίτη από την Πάτρα, ο οποίος καλείται να καταβάλει στην εφορία
φόρους για περιουσία και καταθέσεις, που ποτέ δεν είχε.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε τιµολόγια που
έχουν κοπεί από διαφηµιστικές εταιρείες προς διάφορες επιχει-
ρήσεις ΜΜΕ.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην ανάγκη µε-
ταφοράς της παιδικής χαράς που βρίσκεται στην πλατεία Όλγας
της Πάτρας, ακριβώς έξω από το Αστυνοµικό Μέγαρο.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην επίσκεψη
του Πατριάρχη Μόσχας και πασών των Ρωσιών Κυρίλλου στην
Ελλάδα και το ερώτηµα, αν θα επισκεφτεί την Πάτρα.

5) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία οι Ενώσεις Αστυνοµικών Υπαλλή-
λων Πελοποννήσου αιτούνται την εξασφάλιση µόνιµης αστυνο-
µικής δύναµης, προκειµένου να επανδρωθεί η Υπηρεσία Φύλα-
ξης Εγκαταστάσεων Κράτησης Αλλοδαπών Κορίνθου, καθώς και
την επίλυση θεµάτων υγιεινής και ασφαλείας.

6) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλό-
γων Πελοποννήσου και Νοτιοδυτικής Ελλάδας αιτείται την παρα-
µονή της Περιφερειακής Διεύθυνσης ΟΑΕΕ Πελοποννήσου στην
Τρίπολη.

7) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Βιοτεχνικών Σωµα-
τείων Θεσσαλονίκης αιτείται την υιοθέτηση µέτρων για την
εξασφάλιση της βιωσιµότητας του ΟΑΕΕ.

8) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝ-
ΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέθε-
σαν αναφορά, µε την οποία η Τοπική Κοινότητα Καστανέων του
Δήµου Ορεστιάδας Νοµού Έβρου εκφράζουν τη διαµαρτυρία
τους για την επικείµενη διακοπή λειτουργίας του τοπικού κατα-
στήµατος ΕΛΤΑ.

9) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Δήµος Ανδρίτσαινας-Κρεστένων Νοµού
Ηλείας επισηµαίνει την αναγκαιότητα παράτασης της κατάστα-
σης έκτακτης ανάγκης της περιοχής έως τις 15-07-2013 για την
αποκατάσταση καταστραφέντων υποδοµών.

10) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕ-
ΝΟΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Κατουνιωτών
Αθήνας «Φίλιππος ο Ακαρνάν» διαµαρτύρεται για την υπολει-
τουργία του Κέντρου Υγείας Κατούνας, λόγω ελλείψεως ιατρικού
και νοσηλευτικού προσωπικού.

11) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του
Δήµου Ξυλοκάστρου- Ευρωστίνης Νοµού Κορινθίας αιτείται την
επίλυση θέµατος, σχετικά µε την εκµετάλλευση λατοµικού- δα-
νειοθαλάµου αδρανών υλικών στη θέση Προφήτης Ηλίας της Το-
πικής Κοινότητας Πιτσών του Δήµου Ξυλοκάστρου- Ευρωστίνης.

12) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪ-
ΤΗΣ, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ και Β’ Πει-
ραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά, µε την
οποία ο Πρόεδρος της Τοπικής Κοινότητας Ποταµούλας του
Δήµου Αγρινίου Νοµού Αιτωλοακαρνανίας αιτείται την ένταξη
των ελαιοπαραγωγών στο πρόγραµµα ΠΣΕΑ για την αποζηµίωσή
τους.

13) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
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θεσε αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Βιο-
τεχνών Εµπόρων του Νοµού Ηλείας επισηµαίνει τα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις και αιτείται την
επίλυσή τους.

14) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Διοικούσα Επιτροπή του Πα-
ραρτήµατος Μαγνησίας του Συλλόγου Ελλήνων Κοινωνιολόγων
παραθέτει τις θέσεις της σχετικά µε την αποτροπή της πλήρους
απαξίωσης του ρόλου του κοινωνιολόγου εκπαιδευτικού στη δευ-
τεροβάθµια εκπαίδευση. 

15) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία ο Δήµαρχος Νεµέας Νοµού Κορινθίας αιτείται
την κάλυψη ζηµιών στις καλλιέργειες ελιάς του Δήµου Νεµέας. 

16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Σωµατείο Διερµηνέων Ελ-
ληνικής Νοηµατικής Γλώσσας αιτείται να συνεχιστεί η ίδια σε
χρόνο και ποιότητα ενηµέρωση των κωφών και βαρήκοων πολι-
τών, που προσέφερε έως σήµερα η ΕΡΤ. 

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Χηµικών
Βιοµηχανίας και Επιχειρήσεων επισηµαίνει την ανάγκη διατήρη-
σης των κλαδικών/οµοιοεπαγγελµατικών συµβάσεων εργασίας
για την εξασφάλιση της αξιοπρεπούς διαβίωσης των εργαζοµέ-
νων.

18) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία το Περιφερειακό Τµήµα Αιτωλοα-
καρνανίας του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος αιτείται την
επανεξέταση θέµατος, που αφορά τη συγχώνευση των Χηµικών
Υπηρεσιών Μεσολογγίου και Πατρών.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε από-
λυτα ανάπηρο ασφαλισµένο του ΙΚΑ, από τον οποίο οι αρµόδιες
αρχές ζητούν να µεταβεί ο ίδιος προς εξέταση. 

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στη
διαρκή κυκλοφοριακή συµφόρηση που επικρατεί στην οδό Ιππο-
κράτους της Αθήνας, λόγω των µόνιµα παρκαρισµένων αυτοκι-
νήτων.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ελληνική Εταιρεία Περιβάλλον-
τος και Πολιτισµού καταγγέλλει ως εθνικά επιζήµιο το σχέδιο
νόµου περί Εθνικού Κτηµατολογίου.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εκπαι-
δευτικών Κοµµωτικής αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών του για
την επίλυση προβληµάτων του κλάδου τους. 

23) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Καθηγητών Αγγλικής
Δηµόσιας Εκπαίδευσης Ηµαθίας διαµαρτύρεται για την επικεί-
µενη µείωση των ωρών διδασκαλίας της αγγλικής γλώσσας στο
πρόγραµµα του Νέου Λυκείου.

24) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Αναστάσιος Φίλης εκφράζει
τη δυσαρέσκειά του για την απόκλιση που παρουσιάζουν οι απο-
φάσεις του «ΕΤΕΑΝ Α.Ε.» εις βάρος των ασθενέστερων υπαγο-
µένων στο πρόγραµµα «Εξοικονόµηση Κατ’ Οίκον».

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στη µε-
γάλη καθυστέρηση που παρουσιάζει η επιστροφή του ΦΠΑ των

επιχειρήσεων.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Γεώργιος Πολυχρο-
νάκης, ειδικός σύµβουλος-εκπρόσωπος της INCOFRUIT -
HELLAS παραθέτει τις προτάσεις του, σχετικά µε τον τοµέα των
θερµοκηπίων και ειδικά µε τη σήµανση των κρητικών κηπευτικών
ως «προϊόν Κρήτης».

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Πρατηριούχων Εµπόρων Καυσίµων επισηµαίνει την ανάγκη µεί-
ωσης του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα στις νησιω-
τικές περιοχές της Ελλάδας.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στη διαπί-
στωση του ΚΕΕΛΠΝΟ για µείωση των ελέγχων κατά του καπνί-
σµατος και της επιβολής προστίµων σε δηµόσιους και ιδιωτικούς
χώρους.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε αστυ-
νοµικά συµβάντα, που αφορούν τη νυχτερινή ζωή της Πάτρας.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε καταγγελία
της Greenpeace περί διατροφικού σκανδάλου στην Ελλάδα, που
αφορά την ύπαρξη φυτοφαρµάκου σε φρούτα και λαχανικά.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε συγκέν-
τρωση διαµαρτυρίας πρατηριούχων τσιγάρων της Αττικής και
του Πειραιά κατά της πολιτικής της εταιρείας «ΠΑΠΑΣΤΡΑΤΟΣ».

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε αντι-
δράσεις της διοικούσας επιτροπής του ΤΕΕ δυτικής Ελλάδας και
την καθυστέρηση έγκρισης του προϋπολογισµού του.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε καταγγελία
του ΠΑΚΟΕ προς τον ΕΦΕΤ για αλλοιωµένα τρόφιµα.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε µετρή-
σεις κλιµακίου της Ελληνικής Επιτροπής Ατοµικής Ενέργειας,
βάσει των οποίων διαπιστώθηκε υπερβολική αύξηση στα επιτρε-
πτά όρια ραδιενέργειας στην περιοχή του Σχιστού.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε ενέργειες
ορισµένων Υπουργών της Κυβέρνησης, οι οποίες εκθέτουν τον
Πρωθυπουργό της χώρας.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στη βαρύτατη
µόλυνση του υδροφόρου ορίζοντα που επιφέρει η εταιρεία
«CRETA FARM» στην περιοχή του Λατζιµά, αλλά και σε όλη τη
βόρεια ακτογραµµή του Νοµού Ρεθύµνου.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε πρό-
ταση για τη δηµιουργία ξενοδοχειακής µονάδας πέντε αστέρων
στην παραλία της Βλυχάδας του Νοµού Αχαΐας.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην εναπό-
θεση µεγάλων ποσοτήτων σκουπιδιών και νοσοκοµειακών
αποβλήτων στις όχθες του ποταµού Σελινούντα.
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39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε κριτική του
Γραµµατέα της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη
για τις ελλείψεις υποδοµών στη δυτική Ελλάδα.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε πειθαρχική
δίωξη ανωτάτου υπαλλήλου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων επί Υπουργού Κ. Σκανδαλίδη.

41) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Σωµατείο Διερµηνέων Ελ-
ληνικής Νοηµατικής Γλώσσας αιτείται να συνεχιστεί η ίδια σε
χρόνο και ποιότητα ενηµέρωση των κωφών-βαρήκοων πολιτών,
που προσέφερε έως σήµερα η ΕΡΤ.

42) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Σωµατείο Εργατοτεχνιτών
Οικοδόµων Χαλκίδας και Περιχώρων αιτείται την επίλυση θέµα-
τος, που αφορά την είσπραξη αποδοχών και επιδόµατος αδείας
από τον ειδικό λογαριασµό του ΙΚΑ.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί στους ασφαλισµένους από τη
µέχρι σήµερα λειτουργία του ΕΟΠΥΥ.

44) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε έρευνα για εργο-
λαβικές απαιτήσεις αποζηµιώσεων στα µεγάλα οδικά έργα, λόγω
καθυστέρησης έγκρισης περιβαλλοντικών όρων.

45) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙ-
ΔΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Σιδηροδρο-
µικών Βόρειας Ελλάδας και ο Σύνδεσµος Συνταξιούχων Σιδηρο-
δροµικών Μακεδονίας-Θράκης αιτούνται την επάνδρωση γρα-
φείου του ΤΑΥΤΕΚΩ στο Νοµό Θεσσαλονίκης για την εξυπηρέ-
τηση τών εκεί ασφαλισµένων του ταµείου.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε καταγ-
γελίες πολιτών της Πάτρας, σχετικά µε την ηχορρύπανση που
προκαλούν ένα πλοίο στο παλιό λιµάνι, καθώς και οι συναυλίες
στην πλατεία Όλγας. 

47) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυ-
τοκινητιστών Ελλάδος αιτείται την επίλυση θεµάτων που αφο-
ρούν τον κλάδο.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στη συνε-
δρίαση της Οικονοµικής Επιτροπής του Δήµου Αιγιαλείας,
σχετικά µε την ανάπλαση της παραλιακής ζώνης Αιγίου. 

49) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του
Δήµου Νοτίου Πηλίου Νοµού Μαγνησίας διαµαρτύρεται για την
απόφαση της Διοίκησης των ΕΛΤΑ για την κατάργηση των υπο-
καταστηµάτων των Δηµοτικών Ενοτήτων Μηλεών και Τρικερίου.

50) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝ-
ΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέθε-
σαν αναφορά, µε την οποία οι αγροτικοί συνεταιρισµοί διαφόρων
περιοχών του Νοµού Χαλκιδικής αιτούνται τη λήψη µέτρων από
την πολιτεία, για τη στήριξη των ελαιοπαραγωγών της περιοχής,
λόγω καθολικής καταστροφής της καρπόδεσης της ελιάς από
τις ακραίες καιρικές συνθήκες.

51) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Συλλόγων Παραγω-

γών Λαϊκών Αγορών Κεντρικής και Δυτικής Μακεδονίας Θεσσα-
λίας-Θράκης αιτείται τη λήψη µέτρων για την επίλυση των προ-
βληµάτων, που δηµιουργήθηκαν από τη σφοδρή χαλαζόπτωση
που έπληξε τους Νοµούς Πέλλας και Ηµαθίας.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε δεκά-
δες αναξιοποίητα ακίνητα, εντός και εκτός γεωγραφικών ορίων
του Αιγιαλείας, τα οποία πέρασαν στο ΤΑΙΠΕΔ. 

53) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Ηλίας Κελικλής καταγγέλλει την
αδικία που έγινε εις βάρος του στο διαγωνισµό του ΑΣΕΠ για
τους υποψηφίους δικαστικούς επιµελητές.

54) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Δήµος Σκύδρας Νοµού Πέλλας
αιτείται τη στήριξη του κράτους για την επίλυση των προβληµά-
των που δηµιουργήθηκαν από την έντονη χαλαζόπτωση στις Κοι-
νότητες Αρσενίου, Πετραίας και Άσπρου.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην επι-
θεώρηση των εργοταξίων Κορίνθου- Πατρών από τον Πρωθυ-
πουργό, τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ και τον εκπρόσωπο του Προ-
έδρου της ΔΗΜΑΡ. 

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στη σύσταση
ειδικών υπηρεσιών του δηµοσίου.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στη µετα-
βίβαση τριών γεωτεµαχίων, που βρίσκονται µέσα στα διοικητικά
όρια του Δήµου Αιγιαλείας, στο ΤΑΙΠΕΔ. 

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στις κινη-
τοποιήσεις, σχετικά µε την έλλειψη αποχέτευσης λυµάτων και
οµβρίων υδάτων στην περιοχή Παραλίας Προαστίου Πατρών.

59) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Πρόεδρος του 4ου Περιφερειακού
Τµήµατος Κεντροδυτικής Μακεδονίας του Οικονοµικού Επιµελη-
τηρίου της Ελλάδας εκφράζει την αντίθεσή του στις απαιτήσεις
επιστροφών επιδοτήσεων του ΕΣΠΑ µέσω των τραπεζών.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην αποβί-
βαση λαθροµεταναστών από την Τουρκία στο ακριτικό Καστελ-
λόριζο.

61) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην τρα-
γική έλλειψη προσωπικού που θέτει σε κίνδυνο τη ζωή των
ασθενών που βρίσκονται στις µονάδες εντατικής θεραπείας, αυ-
ξηµένης φροντίδας κι άλλες στο Νοσοκοµείο «Ευαγγελισµός». 

62) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Οµοσπονδία Βιοτεχνικών Σωµατείων Θεσσαλονίκης
καταγγέλλει ως ανορθολογική και ασύµφορη τη ρύθµιση των
χρεών «Νέα Αρχή» του Οργανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων
Επαγγελµατιών (ΟΑΕΕ).

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην πριµοδό-
τηση µεγάλων κατασκευαστικών οµίλων από το Υπουργείο
Ανάπτυξης και στην απαξίωση των µεσαίων τεχνικών εταιρειών.

64) Ο Βουλευτής Φλωρίνης κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΕΡΜΑΝΙΔΗΣ κα-
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τέθεσε αναφορά, µε την οποία η ‘Ενωση Λειτουργών Μέσης Εκ-
παίδευσης Νοµού Φλωρίνης αιτείται την επίλυση θέµατος, σχε-
τικά µε τις πλασµατικές εκτιµήσεις περί υπεράριθµων
εκπαιδευτικών στο νοµό, που επηρεάζουν αρνητικά τη διαδικασία
των µεταθέσεων.

65) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία οι εργαζόµενοι ΕΟΠΥΥ-ΚΑΠ-
ΔΕΗ/Περιφερειακού Κλιµακίου Ασφάλισης Προσωπικού Αλιβε-
ρίου Ευβοίας αιτούνται τη διατήρηση της λειτουργίας του
κλιµακίου ασφάλισης, για την αποφυγή µετακίνησης των ασφα-
λισµένων στη Χαλκίδα και την αποσυµφόρηση των δοµών παρο-
χών.

66) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ (ΣΤΑΘΗΣ) ΠΑΝΑ-
ΓΟΥΛΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Παντελής Γερο-
γιαννάκης, µέτοχος στην εταιρεία «ADELE MARE A.E.», γνω-
στοποιεί πολεοδοµικές παραβάσεις της εν λόγω εταιρείας.

67) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία οι Τοπικές Κοινότητες Δι-
σπηλιού, Αµπελοκήπων και Μηλίτσας του Δήµου Άργους Ορε-
στικού του Νοµού Καστοριάς διαµαρτύρονται για την αναστολή
της λειτουργίας του καταστήµατος των ΕΛΤΑ στο Δισπηλιό Κα-
στοριάς.

68) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΑ (ΕΦΗ) ΓΕΩΡΓΟΠΟΥ-
ΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Επιτροπή
Φαρµάκων της Νοσηλευτικής Μονάδας Πύργου του Γενικού Νο-
σοκοµείου Ηλείας αιτείται την επίλυση θέµατος, που αφορά την

οικονοµική ενίσχυση του προϋπολογισµού του εν λόγω νοσοκο-
µείου, για αγορά φαρµάκων έτους 2013.

69) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Πανσαµιακό Σωµατείο ΑΜΕΑ και Φίλων
«Νίκος Μένεγας ο Ίκαρος» παραθέτει τα προβλήµατα της λει-
τουργικής διαδικασίας διεκπεραίωσης των διαφορετικών επιτρο-
πών ΚΕΠΑ της Σάµου.

70) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η Πρόεδρος της Τοπικής Κοινότη-
τας Κρητηνίας του Δήµου Ρόδου Νοµού Δωδεκανήσου διαµαρ-
τύρεται για την υποστελέχωση και υπολειτουργία του Κέντρου
Υγείας και του ΕΚΑΒ στην περιοχή της Δηµοτικής Ενότητας Ατα-
βύρου.

71) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία τα Σωµατεία Δω-
δεκανησιακών Σωµατείων Αθηνών-Πειραιώς, το Πολιτιστικό Σω-
µατείο «Δωδεκανησιακή Μέλισσα» και ο Σύλλογος Απανταχού
Καρπαθίων αιτούνται τη στήριξη της πολιτείας για τη διατήρηση
της έρευνας του Δηµοκριτείου Πανεπιστηµίου Θράκης, το έτος
2013 στην Κάρπαθο.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 9258/08-04-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ. Αυ-
γενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1090961 ΕΞ
2013 3835/5-6-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η 
ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 10424/10-05-2013 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1091438

ΕΞ 2013 4009/5-6-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµι-
κών η ακόλουθη απάντηση:

13774 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«

»



3. Στην µε αριθµό 10516/14-05-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κασσή Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/16379/5-6-2013

έγγραφο από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 10592/15-05-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Γιαννακάκη Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/16386/5-

6-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστα-
σίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 10627/16-05-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΑΠΕ /Φ38/
1666/ οικ. 11230/5-6-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάν-
τηση:
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6. Στην µε αριθµό 10673/16-05-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νταβλούρου Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 76162/ΙΗ

ΕΞ/5-6-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 1643/1-7-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Β’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Καβάλας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καλαντζή προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το έργο της νέας
σιδηροδροµικής γραµµής Νέας Καρβάλης Καβάλας – Τοξοτών
Ξάνθης, δεν συζητείται, λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 1649/1-7-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Χαλκιδικής του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώ-
που κ. Αικατερίνης Ιγγλέζη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εταιρεία «ΕΛ-
ΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ Α.Ε.». 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Καλα-
φάτης.

Ορίστε, κυρία Ιγγλέζη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, προκει-
µένου να αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το εξορυκτικό

σχέδιο της εταιρείας «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ Α.Ε.» στη Χαλκιδική
είναι τεραστίων διαστάσεων και σε έναν τοµέα, αυτόν των εξο-
ρύξεων, που είναι ο πλέον ρυπογόνος. 

Παρά τις τεκµηριωµένες µελέτες πανεπιστηµιακών ιδρυµάτων
και ανεξάρτητων επιστηµόνων, που προειδοποιούν για κατα-
στροφικές και µη αναστρέψιµες επιπτώσεις στο περιβάλλον,
στην υγεία και στις οικονοµικές δραστηριότητες και παρά τις έν-
τονες και διαρκείς αντιδράσεις της τοπικής κοινωνίας, η εταιρεία
συνεχίζει τις εργασίες της στο όρος Κάκκαβος και το κράτος συ-
νεχίζει να τη στηρίζει. Από την έναρξη των δραστηριοτήτων της
εταιρείας «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ Α.Ε.», οι παρατυπίες και οι πα-
ρανοµίες διαδέχονται η µία την άλλη. 

Ταυτόχρονα οι ελεγκτικοί µηχανισµοί του κράτους, που αδει-
οδότησε µία τέτοιου είδους και µεγέθους δραστηριότητα, είναι
απόντες. Όσες καταγγελίες έχουν γίνει, προέρχονται από πολί-
τες και η εταιρεία δεν υπόκειται σε κανενός είδους έλεγχο από
αρµόδιους θεσµοθετηµένους φορείς και οργανισµούς. 

Χαρακτηριστικά σας αναφέρω πως τον Απρίλιο καταγγέλθηκε
ότι εκροές υγρών αποβλήτων στην περιοχή της Ολυµπιάδας,
προερχόµενες από το εργοστάσιο εµπλουτισµού της εταιρείας
«ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ Α.Ε.», µόλυναν ρέµατα µε βαρέα και το-
ξικά µέταλλα, σε περιεκτικότητες που υπερβαίνουν κατά πολύ τα
θεσµοθετηµένα όρια τόσο για τους αποδέκτες όσο και για τη
χρήση του νερού. Οι επιθεωρητές περιβάλλοντος επισκέφθηκαν
για αυτοψία την περιοχή -µετά από δική µας καταγγελία και όχι
ως µέρος τακτικών ελέγχων που οφείλουν να διενεργούν- κι εδώ
και τρεις µήνες δεν έχουν καταθέσει κανένα πόρισµα. 

Πριν από λίγες εβδοµάδες, η πολεοδοµία διέταξε τη διακοπή
εργασιών στις Σκουριές, καθώς διαπιστώθηκαν εκτεταµένες εκ-
σκαφές και άλλες κατασκευές χωρίς άδεια. Με απόφασή του το
Συµβούλιο της Επικρατείας δύο µέρες αργότερα, ανέστειλε
αυτήν την εντολή, αναφερόµενο όµως µόνο στις αναγκαίες ερ-
γασίες για εγκατάσταση µηχανολογικού εξοπλισµού. Η εταιρεία
«ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ Α.Ε.» συνεχίζει να κάνει οικοδοµικές ερ-
γασίες, εκσκαφές, επιχωµατώσεις, τοποθέτηση κοντέινερς, που
δεν σχετίζονται µε τον µηχανολογικό εξοπλισµό και εξακολου-
θούν να είναι παράνοµες. 

Το πλέον εξόφθαλµο παράδειγµα κρατικής αυθαιρεσίας απο-
τελεί η αδειοδότηση επεµβάσεων στα ρέµατα Καρατζάς και Λο-
τσάνικο, χωρίς προηγουµένως να έχουν καθοριστεί οι οριογραµ-
µές των ρεµάτων. Χωρίς αυτήν την οριοθέτηση οποιαδήποτε
επέµβαση και παρέµβαση καθίσταται παράνοµη, γεγονός που
επιβεβαιώνεται τόσο από την απόφαση του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας -τη 1492/2013- όσο και από την απόφαση του Πρωτο-
δικείου Χαλκιδικής στις 26-6-2013.

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν ότι οι όποιες επεµβάσεις και εργασίες

της εταιρείας «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ Α.Ε.» προκαλούν εκτεταµέ-
νες και µη αναστρέψιµες καταστροφές στο περιβάλλον και στην
υγεία κατοίκων και επισκεπτών, ότι οι παράνοµες εργασίες της
εταιρείας δηµιουργούν σοβαρά προβλήµατα στην ποιότητα και
ποσότητα των ζωτικής σηµασίας, υδάτων της περιοχής, ότι το
κράτος οφείλει να ελέγχει τη λειτουργία των εταιρειών, να απο-
τρέπει παρανοµίες και να προστατεύει τόσο το δηµόσιο συµφέ-
ρον όσο και την υγεία των πολιτών και την ποιότητα της ζωής
τους, σας ρωτάω, κύριε Υπουργέ:

Θα συνεχίσετε να υποστηρίζετε και να αδειοδοτείτε δραστη-
ριότητες, που εγκυµονούν κινδύνους και δεν διαθέτουν τα προ-
απαιτούµενα δικαιολογητικά; Προτίθεστε να θέσετε σε λειτουρ-
γία τους θεσµοθετηµένους ελεγκτικούς µηχανισµούς, ώστε να
µην αναγκάζονται οι πολίτες να επιτελούν αυτόν το ρόλο, µε κίν-
δυνο την παραποµπή τους στη δικαιοσύνη, αλλά και κίνδυνο για
τη σωµατική τους ακεραιότητα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο Αναπληρωτής
Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Καλαφάτης έχει τον λόγο για τρία λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προστασία του περιβάλλον-
τος, η διασφάλιση της βιώσιµης ανάπτυξης και η εξασφάλιση της
υγείας των πολιτών αποτελούν αδιαπραγµάτευτους στόχους και
απόλυτη προτεραιότητα για το ΥΠΕΚΑ. Στο πλαίσιο αυτό, η ευ-
θύνη και η αρµοδιότητα του ΥΠΕΚΑ δεν περιορίζονται σε µια
απόφαση έκδοσης περιβαλλοντικών όρων, αλλά αντίθετα οι υπη-
ρεσίες µας αξιολογούν οποιοδήποτε έγγραφο, πληροφορία ή µε-
λέτη, που σχετίζεται µε θέµατα της αρµοδιότητάς µας. 

Έτσι σε περιπτώσεις, που κατά την εφαρµογή των περιβαλ-
λοντικών όρων, διαπιστώνονται από τα πορίσµατα των τακτικών
και έκτακτων επιθεωρήσεων που διενεργούνται από τις υπηρε-
σίες µας, δυσµενείς επιπτώσεις και προβλήµατα υποβάθµισης
του περιβάλλοντος ή αν παρατηρηθούν επιπτώσεις στο περιβάλ-
λον που δεν είχαν προβλεφθεί από τη µελέτη περιβαλλοντικών
επιπτώσεων και την απόφαση έγκρισης περιβαλλοντικών όρων,
τότε επιβάλλονται πρόσθετοι περιβαλλοντικοί όροι ή τροποποι-
ούνται οι αρχικοί. Αν κριθεί αναγκαίο, θα ζητηθεί εκπόνηση νέας
µελέτης για την αντιµετώπιση των προβληµάτων αυτών. Θα επι-
βληθούν δε και συµπληρωµατικά αντισταθµιστικά µέτρα. Πρό-
κειται για ένα δυναµικό και ευέλικτο σύστηµα, που λαµβάνει υπ’
όψιν τις µεταβαλλόµενες συνθήκες και δεν παραµένει στατικό. 

Υπό το πρίσµα αυτό, οι υπηρεσίες µας προέβησαν σε άµεσο
έλεγχο των σηµείων διαφυγής υγρών αποβλήτων, που αναφέ-
ρονται στην καταγγελία και αναµένονται τα αποτελέσµατα των
χηµικών αναλύσεων. 

Να ληφθεί δε υπ’ όψιν ότι έχει ενταχθεί το σύνολο του έργου
στις προτεραιότητές µας και γίνονται συστηµατικές προσπάθειες
για τον έλεγχο και την παρακολούθησή του. Μέχρι σήµερα έχουν
διενεργηθεί έλεγχοι σε άλλα τµήµατα του έργου. Ο έλεγχος στο
εργοστάσιο εµπλουτισµού της Ολυµπιάδας, που ξεκίνησε τη λει-
τουργία του πρόσφατα, είναι ενταγµένος στο άµεσο πρόγραµµα
επιθεωρήσεων. 

Σε περίπτωση που διαπιστωθούν από τον έλεγχο παραβάσεις,
αυτονόητο είναι ότι θα ακολουθηθεί η προβλεπόµενη διαδικασία
επιβολής κυρώσεων του άρθρου 9 του ν.2947/2001. Η διαδικασία
προβλέπει σύνταξη έκθεσης ελέγχου, επίδοση στον παραβάτη,
κλήση αυτού σε απολογία, σύνταξη αιτιολογηµένης πράξης βε-
βαίωσης παράβασης και τέλος εισήγηση επιβολής προστίµου.

Σε σχέση µε τις οικοδοµικές εργασίες, κατά το άρθρο 67 του
Μεταλλευτικού Κώδικα, ο µεταλλειοκτήτης δικαιούται να προβαί-
νει σε όλες τις, προς άσκηση του δικαιώµατός του, εργασίες, να
εκτελεί συναφή έργα, καθώς και να ανεγείρει τις αναγκαίες εγ-
καταστάσεις, επιφανειακά και υπόγεια.

Σύµφωνα τώρα µε την οικονοµικοτεχνική µελέτη του έργου,
που αποτελεί αναπόσπαστο κοµµάτι της άδειας εγκατάστασης
ηλεκτροµηχανολογικού εξοπλισµού της µονάδας εµπλουτισµού
Σκουριών, τα έργα ανέγερσης των σταθερών µεταλλευτικών εγ-
καταστάσεων επεξεργασίας αναλύονται σε δύο κατηγορίες: Στην
κατηγορία Α’, η οποία περιλαµβάνει κατασκευές έδρασης ηλε-
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κτροµηχανολογικού εξοπλισµού, δηλαδή διαµορφώσεις χώρων,
βοηθητικές εγκαταστάσεις, κατασκευές από σκυρόδεµα και µε-
ταλλικές και την κατηγορία Β’, η οποία περιλαµβάνει δοµικές κα-
τασκευές, δηλαδή κτήρια, κατασκευές από σκυρόδεµα, διαµόρ-
φωση εξωτερικών όψεων, φινιρίσµατα και στεγανώσεις.

Μετά την εντολή διακοπής οικοδοµικών εργασιών στο εργο-
τάξιο Σκουριών, που εξέδωσε η Πολεοδοµία του Δήµου Αριστο-
τέλη, ακολούθησε αυτοψία από µηχανικούς της Γενικής Διεύθυν-
σης Φυσικού Πλούτου του ΥΠΕΚΑ και της Επιθεώρησης Μεταλ-
λείων Βορείου Ελλάδος.

Σκοπός ήταν να διαπιστωθεί εάν οι εκτελούµενες εργασίες
από την εταιρεία στο µεταλλείο Σκουριών γίνονται σύµφωνα µε
τις εκδοθείσες από το ΥΠΕΚΑ άδειες. 

Η αυτοψία πραγµατοποιήθηκε στις 20 Ιουνίου, µόλις πριν από
δύο εβδοµάδες δηλαδή και οι µηχανικοί διαπίστωσαν τα εξής: 

Πρώτον, οι εκτελεσθείσες εργασίες µέχρι την ηµέρα της αυ-
τοψίας ήταν σύµφωνες µε την άδεια εγκατάστασης, την οποία
εξέδωσε η Διεύθυνση Μεταλλευτικών και Βιοµηχανικών Ορυ-
κτών, σύµφωνα µε το άρθρο 158 του ν.δ 210/73, όπως τροποποι-
ήθηκε και ισχύει και σύµφωνα µε τις αντίστοιχες διατάξεις του
άρθρου 103 του Κανονισµού Μεταλλευτικών και Λατοµικών Ερ-
γασιών. 

Οι εκτελεσθείσες εργασίες αποτελούν εργασίες διαµόρφωσης
χώρων και εντάσσονται στην κατηγορία Α’ της εγκεκριµένης οι-
κονοµικοτεχνικής µελέτης, την οποία σας προανέφερα.

Τρίτον, οι παρασκευασµένοι οικίσκοι, τα κοινώς λεγόµενα κον-
τέινερς, είναι προσωρινά καταλύµατα και αποθήκες εξυπηρέτη-
σης των εργαζοµένων και των εργασιών προπαρασκευής του
µεταλλείου, τα οποία καταλύµατα αποτελούν υποχρέωση του εκ-
µεταλλευτή, σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 7 του
Κανονισµού Μεταλλευτικών και Λατοµικών Εργασιών, άρθρο το
οποίο αναφέρεται στη στέγαση, στους χώρους υγιεινής και
στους χώρους ανάπαυσης. 

Γίνεται αντιληπτό λοιπόν, απ’ όσα σας ανέφερα, ότι οι άδειες
και οι εγκρίσεις που έχουν εκδοθεί από τη Γενική Διεύθυνση Φυ-
σικού Πλούτου του Υπουργείου µας, καλύπτουν τις απαιτήσεις
της µεταλλευτικής νοµοθεσίας για την εγκατάσταση των µηχα-
νηµάτων µεταφοράς και επεξεργασίας, δηλαδή για τα σιλό, τις
ταινίες µεταφοράς τους, τους µύλους κ.λπ.. Οι δε εκτελούµενες
εργασίες, τουλάχιστον µέχρι την ηµέρα της αυτοψίας των µηχα-
νικών του ΥΠΕΚΑ και του ΕΜΒΕ, γίνονται σύµφωνα µε τις εκδο-
θείσες άδειες του Υπουργείου µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Η κ. Αικατερίνη Ιγγλέζη έχει το λόγο για τρία λεπτά για τη δευ-

τερολογία της. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Κύριε Υπουργέ, σχετικά µε τις επεµ-

βάσεις στο ρέµα Καρατζάς δεν µου απαντήσατε τίποτα. 
Σας το είχε επισηµάνει την 1η Οκτωβρίου ο Διευθυντής Δασών

της Αποκεντρωµένης Διοίκησης Μακεδονίας-Θράκης µε έγ-
γραφό του, γράφοντάς σας: «Επειδή οι επεµβάσεις που θα πραγ-
µατοποιηθούν εντός της παραχωρηθείσας έκτασης της περιοχής
των Σκουριών θα είναι εκτεταµένες και θα έχουν µη αντιστρεπτό
χαρακτήρα, παρακαλούµε να µας πληροφορήσετε αν µπορεί να
προχωρήσει παντού σε υλοτοµίες». 

Εσείς δώσατε εντολή ως Υπουργείο, να γίνουν οι επεµβάσεις
σε όλη την παραχωρηθείσα έκταση. Δεν είχατε υπ’ όψιν σας ότι
δεν υπάρχει οριοθέτηση των ρεµάτων τόσο του Καρατζά όσο και
του Λοτσάνικου;

Έχετε υπ’ όψιν σας, κύριε Υπουργέ, για τι ρέµατα µιλάµε; Είναι
φαράγγια κυριολεκτικά, δεν είναι απλά ρεµατάκια. Θα σας κα-
λούσα µάλιστα, κύριε Υπουργέ, να έρθετε στη Χαλκιδική, να ανε-
βείτε στην περιοχή των Σκουριών και να δείτε από κοντά για τι
καταστροφή µιλάµε, χωρίς να τηρούνται όλοι οι περιβαλλοντικοί
όροι. Έχουµε ήδη σηµειώσει –και θα επανέλθω µε ερώτησή µου
σχετικά µε αυτούς- δεκαοκτώ περιβαλλοντικούς όρους οι οποίοι
δεν τηρούνται. 

Όµως πέραν του ότι δεν τηρούνται οι περιβαλλοντικοί όροι,
ποιος το ελέγχει; Χθες ήµουν στους επιθεωρητές περιβάλλον-
τος. Πόσους ελέγχους έχουν κάνει µέχρι τώρα; Κανέναν. Εκτός

από τον έλεγχο που έκαναν, όταν τους καλέσαµε στην Ολυµ-
πιάδα, για να δουν τι γίνεται µε τα νερά, δεν έκαναν κανέναν άλλο
έλεγχο. Οι ίδιοι παραδέχθηκαν ότι δεν έχουν κάνει κανέναν
έλεγχο στο εργοστάσιο της Ολυµπιάδας. Οι ίδιοι παραδέχθηκαν
επίσης ότι δεν µπορούν, δεν φτάνει το προσωπικό, για να κάνει
τους ελέγχους, οι οποίοι πρέπει να γίνονται σε αυτήν την πε-
ριοχή. 

Μιλάµε για το µεγαλύτερο έργο, που έχει µεγάλο περιβαλλον-
τικό αποτύπωµα αυτήν τη στιγµή στην Ελλάδα κι έχετε επτά ή
οκτώ επιθεωρητές περιβάλλοντος, όλους κι όλους, στη Θεσσα-
λονίκη! 

Αναγνωρίζετε κι εσείς νοµίζω τον κίνδυνο περιβαλλοντικής κα-
ταστροφής που επίκειται στην περιοχή και προσπαθείτε να κα-
θησυχάσετε τους πολίτες, λέγοντας ότι οι έλεγχοι θα είναι
εξονυχιστικοί. Δεν δείχνετε όµως καµµία τέτοια πρόθεση στην
πράξη και ακόµα δεν έχει αρχίσει καλά καλά το έργο. Από την
αρχή παρανοµούν. Το έχουν παραδεχθεί και οι ίδιοι δηµοσίως. 

Ο Πρωθυπουργός δήλωσε ότι η επένδυση θα προχωρήσει µε
κάθε κόστος. Τι σηµαίνει για το Υπουργείο Περιβάλλοντος αυτό;
Με κόστος την καταστροφή του περιβάλλοντος και την παρα-
βίαση της περιβαλλοντικής νοµοθεσίας; Πού είναι η επιτροπή
ΕΠΙΤΗΡΩ, που προβλέπεται στην ΑΕΠΟ; Είναι η Επιτροπή Τήρη-
σης Περιβαλλοντικών Όρων και δεν λειτουργεί. Είναι ανύπαρκτη. 

Έτσι λοιπόν, επιβεβαιώνονται καθηµερινά οι φόβοι των κατοί-
κων. Το δήθεν επενδυτικό αυτό σχέδιο θα οδηγήσει στην περι-
βαλλοντική, άρα και στην οικονοµική καταστροφή της Χαλκιδικής
και το κράτος για άλλη µία φορά είναι ανίκανο να προστατεύσει
τους πολίτες. 

Η Κυβέρνησή σας κουνάει το δάκτυλο στους κατοίκους της
Χαλκιδικής και τους µιλάει για νοµιµότητα. Αλήθεια, για ποια νο-
µιµότητα µιλάτε και για ποιους ισχύει αυτή; Πάντως όχι για την
πολυεθνική «EL DORADO». Αυτή έχει µετατρέψει την περιοχή σε
φρούριο. Οι δηµόσιες αρχές, όπως οι δασικοί υπάλληλοι που θέ-
λουν να κινηθούν στο δηµόσιο δασικό δρόµο, πρέπει να δείξουν
ταυτότητες. Σ’ εµένα τρεις φορές απαγόρευσαν τη διέλευση.
Μην κουνάτε, λοιπόν, πια το δάκτυλο στους κατοίκους. Δεν κά-
νουν τίποτα περισσότερο από αυτό που τους επιβάλλει το Σύν-
ταγµα, αυτό που είναι το πλέον ιερό απ’ όλα τα δίκαιά του και το
πλέον απαραίτητο απ’ όλα τα χρέη του, όπως έλεγε και ο Ρήγας
Φεραίος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώνετε,
κυρία συνάδελφε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Κουνήστε το δάκτυλο στους δικούς
σας ελεγκτικούς µηχανισµούς. Κουνήστε επιτέλους το δάκτυλο
στην πολυεθνική εταιρεία και στο µεγαλοεργολάβο συνεταίρο
της. Τι φοβάστε; Μη σας πουν και εσάς ότι τροµοκρατείτε τους
επενδυτές, όπως ο ΣΥΡΙΖΑ; Μην τυχόν τροµάξουν από τη νοµι-
µότητα που θα τους στερήσει υπερκέρδη και φύγουν; Ε, τότε θα
έχει δίκιο ο ΣΥΡΙΖΑ που λέει ότι αυτές δεν είναι επενδύσεις, είναι
«πειρατείες».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει τον λόγο για τρία λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρία συνάδελφε,
για το έργο στις Σκουριές Χαλκιδικής και τις υποβληθείσες µε-
λέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων έγινε εκτίµηση όλων των πι-
θανών επιπτώσεών τους στο σύνολο των περιβαλλοντικών µέσων
και παραµέτρων, περιλαµβανοµένου και του φυσικού και του αν-
θρωπογενούς και του θαλάσσιου περιβάλλοντος. 

Απ’ όσα ανέφερα στην πρωτολογία µου, νοµίζω ότι καθίσταται
σαφές το έµπρακτο ενδιαφέρον του ΥΠΕΚΑ για την αυστηρή και
απαρέγκλιτη τήρηση των περιβαλλοντικών όρων. Αυτήν τη
στιγµή, απ’ όσο µπορώ να γνωρίζω, έχουν διακοπεί οι εργασίες
υλοτόµησης στην περιοχή του ρέµατος Λάκκος Καρατζά, προ-
κειµένου από την εκτέλεση τεχνικών εργασιών να επιτευχθεί ο
καθορισµός της οριογραµµής του ρέµατος στο οποίο αναφέρε-
στε και εσείς.

Κυρία συνάδελφε, ανάπτυξη και περιβαλλοντική ευθύνη είναι
έννοιες που µπορούν να περπατήσουν µαζί µέσα στη σύγχρονη
κοινωνία, γιατί µπορούµε και να δηµιουργήσουµε θέσεις εργα-
σίας, αλλά και να διαφυλάξουµε το φυσικό µας περιβάλλον. Η
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βιώσιµη ανάπτυξη είναι απτή πραγµατικότητα, η οποία διασφα-
λίζεται από το σύγχρονο νοµικό πλαίσιο, τους αυστηρούς ελεγ-
κτικούς µηχανισµούς, τις σύγχρονες τεχνολογικές εξελίξεις και
τη διεθνή εµπειρία.

Σε αυτήν τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία οφείλουµε να αξιο-
ποιήσουµε µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο τους πλουτοπαραγω-
γικούς πόρους της πατρίδας µας, προκειµένου να δηµιουργή-
σουµε συνθήκες ανάπτυξης και ενίσχυσης της οικονοµίας. Για
το σκοπό αυτόν ο ορυκτός πλούτος της χώρας µας είναι ενταγ-
µένος στη δική µας αναπτυξιακή στρατηγική ως βασικό αναπτυ-
ξιακό εργαλείο και ως κοινωνικό αγαθό, γιατί οι χώρες που δρα-
στηριοποιούνται οργανωµένα σε αυτόν το χώρο κερδίζουν ρα-
γδαίους ρυθµούς ανάπτυξης, χαµηλά επίπεδα ανεργίας και αύ-
ξηση των εισοδηµάτων.

Εποµένως ευθύνη της πολιτείας είναι να διασφαλίσει την ανά-
πτυξη των επιχειρήσεων, εξασφαλίζοντας νέες θέσεις εργασίας
και έσοδα για το κράτος, µε τρόπο όµως που να ωφελείται ολό-
κληρη η κοινωνία και να µη βλάπτεται και παραβλέπεται το φυ-
σικό περιβάλλον. Το όραµά µας είναι ένα αναπτυξιακό πλάνο που
θα υπηρετεί το εθνικό συµφέρον, θα προσφέρει όλα τα απαραί-
τητα εργαλεία και κίνητρα για επενδύσεις ανάλογα µε τις ιδιαι-
τερότητες του κάθε παραγωγικού τοµέα και ταυτόχρονα θα
διασφαλίζει την ισόρροπη ανάπτυξη και την προστασία του πε-
ριβάλλοντος. 

Επαναλαµβάνω, κλείνοντας, κυρία συνάδελφε, ότι η προστα-
σία του περιβάλλοντος και η εξασφάλιση της υγείας των πολιτών
αποτελεί ύψιστη προτεραιότητά µας και σε καµµία περίπτωση το
έργο στις Σκουριές δεν αποτελεί εξαίρεση από τον κανόνα αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Προχωρούµε στην τρίτη µε αριθµό 1642/1-7-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Έβρου του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Ντόλιου προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την αξιοποίηση του ζεόλιθου στο Νοµό Έβρου.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός κ. Παπαγεωργίου.

Κύριε Ντόλιο, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Είναι µια νέα επίκαιρη ερώτηση, κύριε
Υπουργέ, για το ίδιο θέµα, η οποία, επειδή αναβλήθηκε πριν µία
εβδοµάδα, µάλλον ξεπεράστηκε ήδη από τις εξελίξεις. Πρόκειται
για το γνωστό θέµα, το οποίο εδώ και δέκα χρόνια παραµένει σε
µια εκκρεµότητα. Ενώ µιλάµε όλοι για την ανάγκη αξιοποίησης
των πλουτοπαραγωγικών πηγών, το ζεόλιθο στον Έβρο και στην
Ελλάδα δεν τον αξιοποιούµε. Δεν υπάρχει ελληνικός ζεόλιθος
σήµερα στην αγορά. 

Ποια είναι η νέα εξέλιξη που υπήρξε και µε υποχρέωσε να επα-
ναφέρω την επίκαιρη ερώτηση; Με παραγγελία της πολιτικής
ηγεσίας -του Υπουργείου στην ουσία- µετά από µηνυτήρια ανα-
φορά, προκλήθηκε µια εισαγγελική διάταξη από τον Εισαγγελέα
Πρωτοδικών Ορεστιάδας, η οποία θρυµµατίζει κυριολεκτικά όλες
τις αντιρρήσεις και όλα τα επιχειρήµατα τα οποία οι υπηρεσίες
του Υπουργείου σας κατά καιρούς έχουν προβάλει. Ένα-ένα τα
επιχειρήµατα κυριολεκτικά θρυµµατίζονται. Και όχι µόνο αυτό,
αλλά η διάταξη αυτή εστάλη στον Αντιεισαγγελέα Εφετών της
Ροδόπης, ο οποίος επικύρωσε, κατά κάποιον τρόπο, τη διάταξη
του Εισαγγελέα Πρωτοδικών Ορεστιάδας. 

Μετά από αυτήν την εξέλιξη, ο Γενικός Γραµµατέας της Απο-
κεντρωµένης Διοίκησης απευθύνθηκε -όπως πληροφορήθηκα-
µε επιστολή στο Υπουργείο, µε την οποία ζητούσε τη γνώµη σας
για το τι πρέπει να πράξει. Ήδη, είχε καταγγείλει την απευθείας
µίσθωση. Ήδη, επειδή πληροφορήθηκε ότι υπάρχει αυτή η ει-
σαγγελική διάταξη, ανέστειλε την καταγγελία του. 

Δεν ξέρω αν απαντήσατε εσείς ως Υπουργείο. Εκείνο που
ξέρω, γιατί δηµοσιεύτηκε στη «Διαύγεια», είναι ότι ο Γενικός
Γραµµατέας της Αποκεντρωµένης Διοίκησης επανέφερε το κα-
θεστώς τής απευθείας µίσθωσης στη συγκεκριµένη εταιρεία για
τη συγκεκριµένη περιοχή του τριγώνου του Έβρου. 

Εποµένως το µόνο ερώτηµα ή το µόνο θέµα το οποίο υπάρχει

τώρα είναι η άδεια εκµετάλλευσης, η οποία θα πρέπει να παρα-
χωρηθεί από το Υπουργείο. Αλλιώς θα συνεχίσουµε να παρακο-
λουθούµε ένα σίριαλ στο οποίο έχουν εµπλακεί τρεις Πρωθυ-
πουργοί, έχει εµπλακεί απίστευτος αριθµός Υπουργών, έχουν εµ-
πλακεί τρεις ή τέσσερις Γενικοί Γραµµατείς Περιφερειών Κρατι-
κών ή Αποκεντρωµένων Διοικήσεων σήµερα, εκ των οποίων
κάποιοι είναι και Υπουργοί. Πραγµατικά καγχάζει µε το ελληνικό
κράτος η τοπική κοινωνία του Έβρου. 

Το πρώτο ερώτηµά µου απαντήθηκε ήδη από τις εξελίξεις. 
Το δεύτερο ερώτηµα, που είναι και πολύ συγκεκριµένο, είναι

το εξής: Τι σκέφτεται να κάνει πλέον το Υπουργείο; Προκάλεσε
µια εισαγγελική διάταξη το ίδιο το Υπουργείο. Αν δεν είναι αρνη-
τική, δεν θα είχαµε λόγο να µιλάµε. Η εισαγγελική διάταξη είναι
συγκεκριµένη. Θα δώσει άδεια εκµετάλλευσης ή δεν θα δώσει;
Και πότε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Πράγµατι, το θέµα του ζεόλιθου -το είχαµε συζητήσει και την
προηγούµενη φορά- στην Ορεστιάδα έχει απασχολήσει την πο-
λιτική ηγεσία για δέκα χρόνια -όπως ακριβώς το είπατε- καθώς
και την Αποκεντρωµένη Διοίκηση Μακεδονίας-Θράκης. 

Το ΥΠΕΚΑ, όπως ξέρετε, πάντα προωθεί -και ειδικά στον ορυ-
κτό πλούτο- όλες τις πρωτοβουλίες για την εκµετάλλευση και την
ανάπτυξη αυτών των πρωτοβουλιών και επιχειρηµατικών δρα-
στηριοτήτων. 

Θα ήθελα να πω εν συντοµία, επειδή αναφερόµαστε επί δέκα
χρόνια σε αυτό το θέµα -αυτή η ιστορία ξεκίνησε ουσιαστικά από
το 2004, απ’ ό,τι είδα και από τα έγγραφα για µια ακόµη φορά,
γιατί ήθελα να φρεσκάρω κι εγώ την πληροφόρηση, ενώ εσείς
το ζείτε και το ξέρετε πολύ καλύτερα- ότι όντως το αίτηµα αυτό
το απεδέχθη το 2011 ο τότε Γενικός Γραµµατέας της Αποκεν-
τρωµένης Διοίκησης. 

Από το 2005, απ’ ό,τι διαπίστωσα για µια ακόµη φορά, η Κεν-
τρική Διοίκηση εξέφραζε σταθερά την άποψη –και το ξέρετε-
πως η εκµετάλλευση του κοιτάσµατος απαιτεί πλειοδοτικό δια-
γωνισµό βάσει ερευνών των οποίων είχε κάνει το ΙΓΜΕ. 

Η άποψη αυτή στο Υπουργείο είχε εκφραστεί, όπως ξέρετε -
το είχαµε πει και την προηγούµενη φορά- και από το Νοµικό Σύµ-
βουλο του Κράτους και από τον Γενικό Επιθεωρητή Δηµόσιας
Διοίκησης. Κατόπιν, εξεδόθη η γνωστή -όπως πολύ καλά γνωρί-
ζετε- απόφαση του προκατόχου µου και νυν Υπουργού ΥΠΕΚΑ,
του κ. Μανιάτη, για ακύρωση των πράξεων της Αποκεντρωµένης
Διοίκησης του 2011. 

Αυτό που θέλω να πω στην πρωτολογία µου είναι ότι το Υπουρ-
γείο κράτησε µια συνεπή στάση βάσει των πράξεων και των απο-
φάσεων που υπήρχαν από τις Υπηρεσίες, από το Νοµικό Σύµ-
βουλο του Κράτους και από το Γενικό Επιθεωρητή Δηµόσιας Δι-
οίκησης. Δεν έκανε κάτι διαφορετικό. 

Όσον αφορά τις νέες εξελίξεις που πράγµατι υπάρχουν -και
αυτό είναι σηµαντικό για εµάς- αυτήν τη στιγµή έχουµε µια ση-
µαντική εκκρεµότητα, καθώς εκκρεµεί η απόφαση του Διοικητι-
κού Δικαστηρίου αναφορικά µε την αναστολή της απόφασης
κ.λπ..

Τουλάχιστον αυτό είναι που έχουµε αυτήν τη στιγµή σε εκκρε-
µότητα ως Υπουργείο, ασχέτως αν µονίµως –και για µία ακόµη
φορά το ξαναλέω- η αρµοδιότητα είναι, όπως ξέρετε, στην Απο-
κεντρωµένη Διοίκηση. Δεν είναι στο Υπουργείο για το συνολικό
έργο.

Θα προχωρήσω στα υπόλοιπα στη δευτερολογία µου, για να
µην τρώω το χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Ντόλιο, έχετε
τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Δεν µου αρέσει να αντιδικώ. Επιδιώκω
να αξιοποιήσουµε τους ζεόλιθους στο Τρίγωνο του Έβρου. Και
µία θέση εργασίας στο Τρίγωνο του Έβρου είναι πολύτιµη σή-
µερα. Για τη χώρα δε, µία επένδυση αντιλαµβάνεσθε όλοι τι µη-
νύµατα στέλνει.

Δεν µου άρεσε η απάντησή σας, κύριε Υπουργέ, γιατί λέτε ότι
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περιµένετε µία δικαστική απόφαση. Θα καθυστερήσουµε πάνω
από ένα χρόνο. Η δικαστική απόφαση µετά από τις εισαγγελικές
διατάξεις είναι βέβαιο ότι δεν θα είναι θετική και υποχρεωτικά
εφαρµοστέα. Γι’ αυτό σας λέω ότι δεν µου άρεσε η απάντησή
σας. 

Δεύτερον, κάτι το οποίο µου άρεσε είναι ότι είπατε πως είναι
αρµοδιότητα της Αποκεντρωµένης Διοίκησης. Είπατε ότι κακώς
η πολιτική ηγεσία ακύρωσε. Ήταν παράνοµη η ακύρωση της
απόφασης του προηγούµενου Γενικού Γραµµατέα της Αποκεν-
τρωµένης Διοίκησης. Όταν η πολιτική ηγεσία βγάζει µία παρά-
νοµη απόφαση, τη µαζεύει, την παίρνει πίσω. Χρειάζεται και µία
στοιχειώδης γενναιότητα. Λάθη όλοι κάνουµε. Θα πρέπει να την
πάρει πίσω και να εκδώσει την άδεια εκµετάλλευσης. Δεν γίνεται
αλλιώς. Γελοιοποιούµαστε κυριολεκτικά.

Και θέλω να προσθέσω και ορισµένα άλλα πράγµατα. Ζεόλιθο
εισάγουµε από τη Βουλγαρία. Είναι συγκεκριµένη εταιρεία, η
οποία έχει πάρει µε απευθείας µίσθωση στον Πεντάλοφο του
Έβρου άλλη έκταση για αξιοποίηση ζεόλιθου, παρακείµενη από
αυτήν που συζητάµε, την οποία δεν αξιοποιεί. Δεν έχει βγάλει
ούτε ένα κιλό ζεόλιθο, για να χρησιµοποιήσω µία απλή έκφραση.
Θα έπρεπε ήδη να είναι σε διαδικασία διοικητικής αποβολής. 

Ξέρετε πώς την πήρε την απευθείας µίσθωση; Με τον ίδιο
τρόπο µε τον οποίο έγινε απευθείας µίσθωση στην άλλη εταιρεία.
Αντί για διοικητική αποβολή γιατί δεν έχει αξιοποιήσει το ζεόλιθο,
ζήτησε παράταση και πέτυχε παράταση. Η επιχειρηµατολογία
της ήταν ότι δεν υπάρχει ζήτηση στην αγορά την ίδια στιγµή που
εισάγει από τη Βουλγαρία. Έλεος πια!

Έχω τη γνώµη ότι θα πρέπει να εξετάσετε τη στάση των υπη-
ρεσιών του Υπουργείου. Ίσως µία ΕΔΕ θα έδινε πολλές απαντή-
σεις. Θα πρέπει να δούµε γιατί το Νοµικό Συµβούλιο του
Κράτους έβγαλε αυτήν την απόφαση. Εγώ το σέβοµαι και το υπο-
λήπτοµαι αλλά τα ερωτήµατα είναι συγκεκριµένα. Όταν λέµε, πα-
ραδείγµατος χάριν, ότι έγινε έρευνα κανονική, νόµιµη, µε γεω-
τρήσεις, η οποία δεν έγινε, όταν λέµε ότι αποδείχθηκε η εκµε-
ταλλευσιµότητα του κοιτάσµατος που δεν αποδείχθηκε, είναι
πολύ φυσιολογικό η απόφαση του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους να είναι αυτή που ήταν. 

Βεβαίως, ο Επιθεωρητής Δηµόσιας Διοίκησης λέει και διά-
φορα άλλα πράγµατα τα οποία θεωρήθηκαν λεπτοµέρειες. Νο-
µίζω ότι χρειάζεται µία έρευνα. Πρόκειται για µία αλαζονεία,
οίηση, αυθαιρεσία από την πλευρά της διοίκησης, κύριε
Υπουργέ. Θα διαπιστώσετε πολλά πράγµατα. 

Έγινε µόλις προηγουµένως µία ερώτηση την οποία απάντησε
ο συνάδελφός σας κ. Καλαφάτης. Δεν µπορεί να τίθενται στη
Χαλκιδική, παραδείγµατος χάριν, αποκρουστικά διλήµµατα στις
τοπικές κοινωνίες: Ή θα πεθάνετε από την πείνα λόγω της ανερ-
γίας, εποµένως κάποιοι ειλικρινέστατοι άνθρωποι και τίµιοι λένε
«ναι» στην αξιοποίηση του χρυσού, ή θα πεθάνετε από το κυάνιο
και κάποιοι ειλικρινέστατοι και τίµιοι άνθρωποι λένε «όχι» στην
αξιοποίηση του χρυσού. Την ίδια στιγµή το ερώτηµα στον Έβρο
για το ζεόλιθο δεν έχει ούτε έναν πολίτη που να έχει αντίρρηση.
Δεν είναι δυνατόν να περιµένουµε ακόµη!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 

ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κατ’ αρχάς να πω το εξής.
Πιστεύω πως ξέρετε ότι ένα χρόνο που είµαι σε αυτήν τη θέση
έχω προσπαθήσει από την αρχή να λύσω το δεκαετές πρόβληµα
που όντως είναι αρκετά περίπλοκο. Πιστεύω όµως ότι είµαστε
στο τέλος αυτής της διαδικασίας τουλάχιστον κατά την προσω-
πική µου άποψη.

Θα ήθελα, όµως να πω ότι εδώ εµείς θα πρέπει να ακολουθή-
σουµε και αυτά τα οποία λένε όχι απλά οι Υπηρεσίες, αλλά και ο
Νοµικός Σύµβουλος του Κράτους τον οποίο έχουµε στο Υπουρ-
γείο, όπως ξέρετε, ο πάρεδρος. Είναι σαφές για εµάς -και φαί-
νεται από το νόµο- ότι οι εισαγγελικές διατάξεις που αφορούν
διερεύνηση ποινικών υποθέσεων, δεν αποτελούν εκτελεστέες
πράξεις για τη διοίκηση. 

Προς επίρρωση αυτού ενηµερώθηκα -την προηγούµενη φορά,
αν θυµάµαι καλά, δεν το είχε πει αυτό- ότι υπάρχει και άλλη ει-
σαγγελική διάταξη -του 2010-στην οποία µνηµονεύονται άλλα ευ-

ρήµατα του Εισαγγελέα Θεσσαλονίκης. 
Επί του πρακτέου: Πιστεύω ότι µάλλον καταλήγουµε στο να

έχουµε την απόφαση του Διοικητικού Δικαστηρίου που έχει την
αρµοδιότητα επί των αποφάσεων αυτών –εννοώ του Υπουργείου-
για να λήξει αυτή η υπόθεση και να γίνει σαφές προς εµάς και
προς όλους, µε µια τελεσίδικη απόφαση, ότι το Διοικητικό Δικα-
στήριο Θεσσαλονίκης δίνει την άλφα ή τη βήτα λύση επί του συγ-
κεκριµένου ζητήµατος. 

Εµείς δεν µπορούµε να προκαταλάβουµε την απόφαση του
αρµόδιου Διοικητικού Δικαστηρίου. Αυτό είναι βασικό στοιχείο
στην υπόθεση, τουλάχιστον σύµφωνα µε τους νοµικούς που σας
ανέφερα. 

Από εκεί και πέρα, όπως είπα και πριν –και το είχαµε συζητήσει
εξαρχής από πέρυσι και γι’ αυτό το είχα πει και στην προηγού-
µενη ερώτηση που είχαµε συζητήσει εδώ στη Βουλή- σε εµένα
είναι ξεκάθαρη η αρµοδιότητα του Γραµµατέα της Αποκεντρω-
µένης Διοίκησης. Το είχα πει. Δεν το λέω σήµερα για πρώτη φο-
ρά. Το θυµάστε. Είναι αρµοδιότητα δική του. Η θέση του Υπουρ-
γείου -το ξαναλέω- είναι σταθερή και αµετακίνητη. Το είχα πει
και την προηγούµενη φορά, πριν από λίγους µήνες που το είχαµε
συζητήσει –νοµίζω ότι ήταν 2012- το λέω και σήµερα. Είναι αρ-
µοδιότητα του Γενικού Γραµµατέα, ο οποίος όντως ερώτησε το
Υπουργείο. Το Υπουργείο, όµως, δεν έχει κάτι να απαντήσει σε
κάτι που είναι αρµοδιότητα άλλου. Εγώ, δηλαδή, δεν µπορώ να
δώσω οδηγίες σε κάποιον -όχι µόνο στη συγκεκριµένη περί-
πτωση- για θέµα στο οποίο είναι αρµόδιος, ξεκάθαρα από το
νόµο, εκείνος. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κύριε Υπουργέ…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Ντόλιο, δεν

προβλέπεται. Γνωρίζετε τον Κανονισµό.
Πρέπει να αρκεστούµε σε αυτά σήµερα. Ίσως να επανέλθετε.

Ξέρω το ενδιαφέρον σας για το θέµα. 
Η τέταρτη µε αριθµό 1646/1-7-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου της Βουλευτού Κοζάνης κ. Ραχήλ Μακρή προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την αξιοποίηση του προ-
σωπικού του Α’ Σώµατος Στρατού και της 2ης Ταξιαρχίας Υπο-
στήριξης της Δυτικής Μακεδονίας, δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε στην πέµπτη µε αριθµό 1653/1-7-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής του Λαϊ-
κού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την ενηµέρωση για τον αγωγό φυσικού αερίου TAP
(Trans Adriatic Pipeline) και την πρόοδο των ερευνών για τους
ελληνικούς υδρογονάνθρακες. 

Θα απαντήσει ξανά ο κ. Παπαγεωργίου.
Ο κ. Κασιδιάρης έχει τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Κατ’ αρχάς οφείλουµε µία διόρθωση,

κύριε Υφυπουργέ. Η ερώτησή µας αφορά τους ελληνικούς υδρο-
γονάνθρακες, δηλαδή την ελληνική ενέργεια και όχι τους ελλη-
νικούς υδατάνθρακες, όπως γράφει ο συντάκτης αυτού εδώ του
εγγράφου που µας διενεµήθη. Δεν έχει να κάνει µε µακαρονάδες
η ερώτησή µας, έχει να κάνει µε το πετρέλαιο και το φυσικό
αέριο. 

Φαίνεται, όµως, ότι ορισµένοι τόσο σοβαρά βλέπουν αυτά τα
θέµατα, που εδώ έχουν γράψει περί παστίτσιου και όχι περί
αυτού του µείζονος εθνικού ζητήµατος. 

Να περάσω στα σοβαρά τώρα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Βουλευτά,

όπως είδατε στην ανάγνωση του εγγράφου, αναγράφεται σωστά
η λέξη.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Εσείς το διορθώσατε. Ο συντάκτης του
εγγράφου, όµως, είχε αλλού το µυαλό του προφανώς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Έγινε κάποιο τεχνικό
λάθος.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Από εκεί και πέρα, πόσο τυχαίο µπορεί
να θεωρηθεί, κύριε Υπουργέ, ότι σήµερα που φέρνουµε στη
Βουλή το µείζον ζήτηµα των ερευνών του νορβηγικού «NORDIC
EXPLORER» στο Ιόνιο και στη νότιο Κρήτη και που ζητήσαµε τα
αποτελέσµατα να έρθουν στη Βουλή, µία ηµέρα πριν ανήγγειλε
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-για σήµερα- ο κ. Μανιάτης ότι θα δοθούν επιτέλους µετά από
µήνες στη δηµοσιότητα τα αποτελέσµατα αυτών των ερευνών,
που έχουν τεράστια σηµασία για το µέλλον της χώρας µας, όχι
µόνο το οικονοµικό, αλλά και για την εθνική µας ανεξαρτησία;

Κάποιοι κακοπροαίρετοι ενδεχοµένως να πουν ότι επειδή ακρι-
βώς πίεσε η Χρυσή Αυγή προς αυτήν την κατεύθυνση µέσω του
κοινοβουλευτικού ελέγχου, γι’ αυτόν το λόγο και επιτέλους αφυ-
πνίστηκε το Υπουργείο και δίνει στη δηµοσιότητα αυτά τα εξαι-
ρετικά σηµαντικά αποτελέσµατα -όπως προείπα- των ερευνών
στο Ιόνιο και στη νότια Κρήτη.

Θα θέσω εν τάχει τις ερωτήσεις. Θεωρώ ότι δεν χρειάζεται
πάνω από ένα λεπτό για να µας απαντήσετε, διότι εδώ αυτό που
ζητάµε ακριβώς είναι αριθµοί. 

Κατ’ αρχάς το ερώτηµά µας έχει να κάνει µε τον αγωγό TAP.
Και ερωτούµε: Πόσα κυβικά µέτρα αερίου ανά έτος, από τα συ-
νολικά µεταφερόµενα µέσω του αγωγού, θα µπορεί να κατανα-
λώνει η χώρα µας από την ηµέρα λειτουργίας του και µε ποιο
κόστος; Τι θα εισπράξει, τελικά, η χώρα, εφόσον λέτε ότι δεν θα
έχουµε τέλη διέλευσης; Ποιο θα είναι το κέρδος που θα αποκο-
µίσουµε από όλη αυτήν τη διαδικασία; Διότι δίνουµε τη δυνατό-
τητα στους Αζέρους να πάνε το φυσικό τους αέριο στην Ευρώπη,
να πουλήσουν το προϊόν τους. Εµείς τι κερδίζουµε απ’ όλα αυτά; 

Αναφέρθηκαν κάποιες θέσεις εργασίας. Πόσες θα είναι αυτές
οι θέσεις εργασίας και µε ποιον τρόπο θα εξασφαλίσετε ότι σε
αυτές τις θέσεις θα εργαστούν Έλληνες και όχι αλλοδαποί;

Το δεύτερο µέρος του ερωτήµατος µας: Ποια είναι τα συµπε-
ράσµατα από τις σεισµικές έρευνες του «NORDIC EXPLORER»,
της νορβηγικής εταιρείας; Ποιες πετρελαϊκές εταιρείες έχουν εκ-
δηλώσει ενδιαφέρον για την εξαγορά των αποτελεσµάτων αυ-
τών; Πότε θα προχωρήσουµε στο επόµενο στάδιο ερευνών; Τι
προβλέπεται; Σε ποιες περιοχές εστιάζουµε και πότε ενδέχεται,
επιτέλους, να ξεκινήσει η πρώτη γεώτρηση;

Θα επανέλθω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Να ξεκινήσω από το θέµα του TAP, από την πρώτη ερώτηση.
Ο TAP είναι µια σηµαντική εξέλιξη για τη χώρα µας, διότι είναι

ο αγωγός ο οποίος υλοποιεί το σχέδιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης
για το νότιο διάδροµο. Ήταν ένας από τους υποψήφιους αγω-
γούς. Τελικά επελέγη ο TAP. Αυτό που ουσιαστικά γίνεται µε την
επιλογή αυτή είναι ότι η Ελλάδα πλέον µπαίνει στον ενεργειακό
χάρτη της Ευρώπης. Και εννοώ το διεθνή χάρτη αγωγών, τρο-
φοδοσίας και ασφάλειας τροφοδοσίας από εναλλακτικές πηγές
προµήθειας φυσικού αερίου για την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Ταυτόχρονα το γεγονός αυτό, δηλαδή το ότι θα υπάρχει αυτός
ο αγωγός στην Ελλάδα, µέσω Ελλάδας -που είναι ένα διεθνές
επιχειρηµατικό σχέδιο, όπως ξέρετε, διότι βασίζεται σε τρεις
χώρες και καταλήγει στην Ιταλία- δηµιουργεί δυνατότητες επέ-
κτασης προς όλη τη βόρεια περιοχή της Ελλάδας -και εννοώ τα
Βαλκάνια- αλλά και πολλές άλλες συνέργειες, οι οποίες θα ωφε-
λήσουν την Ελλάδα πολλαπλά, διότι θα υπάρξουν και οι ανάλο-
γες εξελίξεις για την τροφοδοσία όλης αυτής της περιοχής. Και
µιλώ, βασικά, για τη Νοτιοανατολική Ευρώπη, που ουσιαστικά γί-
νεται το κέντρο. Και γίνεται το κέντρο λόγω του ότι είναι µέλος
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και λόγω της γεωγραφικής θέσης. 

Από εκεί και πέρα, η επένδυση εντός Ελλάδας είναι 1,5 δισε-
κατοµµύριο, το καθαρά ελληνικό κοµµάτι. Θα εργαστούν σε αυτό
το έργο περίπου δώδεκα χιλιάδες άνθρωποι, δύο χιλιάδες άµεσα
και γύρω στις δέκα χιλιάδες έµµεσα. Αυτές δεν είναι οι έµµεσες
που λέµε συνήθως, άλλων δραστηριοτήτων, αλλά δραστηριοτή-
των που αφορούν την κατασκευή του αγωγού, διότι είναι ένα τε-
ράστιο έργο. Καταλαβαίνετε ότι δεν έχουµε το χρόνο να κάνουµε
µεγαλύτερη συζήτηση.

Από εκεί και πέρα, τα οφέλη τα οικονοµικά για εµάς είναι τα
φορολογικά από την εταιρεία εδώ στην Ελλάδα, που έχουν υπο-
λογιστεί από το Υπουργείο Οικονοµικών σε περίπου 320 µε 350
εκατοµµύρια και φυσικά η φορολόγηση όλων αυτών των δρα-
στηριοτήτων, οι ασφαλιστικές εισφορές κ.λπ.. Αυτά είναι δεδο-

µένα. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Ζητώ λίγα δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε, για να ολοκληρώσω

την πρωτολογία. Είναι µεγάλο το θέµα.
Και σαφώς το γεγονός ότι θα έχουµε και εµείς φυσικό αέριο.

Αυτό το έχουµε ήδη συζητήσει µε το κονσόρτσιουµ. Αυτό δεν
είναι µε τον TAP. 

Ο ΤΑΡ είναι µόνο ο αγωγός. Το αέριο είναι µε το κονσόρτσιουµ
που έχει το κοίτασµα και έχει γίνει µία κατ’ αρχάς συµφωνία για
ένα δισεκατοµµύριο κυβικά. Τώρα, γίνεται η διαπραγµάτευση για
το τίµηµα του ενός δισεκατοµµυρίου κυβικών, το οποίο θα ξεκι-
νήσει, όταν θα µπει σε λειτουργία ο αγωγός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Επειδή δεν προλαβαίνω, θα σας πω στη δευτερολογία µου για
τους υδρογονάνθρακες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Κα-
σιδιάρης για τρία λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Εγώ θα επιµείνω στο ζήτηµα του ΤΑΡ,
διότι λάβαµε την απάντηση ότι ενδεχοµένως να λάβουµε ένα δι-
σεκατοµµύριο κυβικά, αλλά δεν ξέρουµε το τίµηµα. Δηλαδή, πα-
νηγύριζε µία ολόκληρη Κυβέρνηση για µία ολόκληρη εβδοµάδα
και δεν ξέρουµε, εν τέλει, εάν θα πληρώσουµε αυτό το φυσικό
αέριο πιο φθηνά ή πιο ακριβά σε σχέση µ’ αυτό που πληρώνουµε
στους Ρώσους. Αυτή είναι η ουσία του ερωτήµατός µου. Πρέπει
να δούµε εάν κερδίζουµε τελικά, γιατί οι πανηγυρισµοί θα πρέπει
να σχετίζονται µε κάποιο κέρδος για την Ελλάδα. Υφίσταται αυτό
το κέρδος; Πότε θα το ξέρουµε; 

Από εκεί και πέρα, αναφέρατε δύο χιλιάδες µόνιµες θέσεις ερ-
γασίας. Είναι το 1‰ των σηµερινών Ελλήνων ανέργων και πάλι
δεν µου διευκρινίσατε εάν σε αυτές τις θέσεις θα δουλέψουν Έλ-
ληνες. Προβλέπω ότι θα βλέπουµε την ίδια εικόνα που βλέπουµε
και στα δηµόσια έργα, όπου δουλεύουν σχεδόν αποκλειστικά αλ-
λοδαποί και αυτό θα είναι κάτι θλιβερό. 

Όσον αφορά το ποσό των 320 εκατοµµυρίων ευρώ που λέτε
ότι θα πάρουµε µέσω της εφορίας, αυτό είναι ένα τίποτα. Εδώ
µιλάµε για ένα έργο πολλών ετών. Σε βάθος χρόνου, εάν πολλα-
πλασιάσετε το ποσό που παίρνουν τα κόµµατα ως επιχορήγηση,
που είναι 50 εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο, βγαίνουν 500 εκατοµ-
µύρια, δηλαδή τα διπλά λεφτά απ’ όσα λέτε ότι θα πάρουµε από
τον αγωγό ΤΑΡ. Στην ουσία, δηλαδή, αυτή η ιστορία, για την
οποία πανηγύριζε η Κυβέρνηση για µία ολόκληρη εβδοµάδα, δεν
δίνει τίποτα στη χώρα. 

Είπατε γενικότητες, ότι µπαίνει η Ελλάδα στον ενεργειακό
χάρτη. Σαφώς και µπαίνει. Κάνει τη δουλειά των τουρκόφωνων
Αζέρων. Στην ουσία το Αζερµπαϊτζάν, όπως γνωρίζουµε όλοι,
είναι ένας δορυφόρος της Τουρκίας. Ανά πάσα στιγµή η Τουρκία
µπορεί να κόψει αυτήν τη ροή. Οπότε θελήσει, η Τουρκία κόβει
τη ροή φυσικού αερίου προς την Ευρώπη. Ουσιαστικά κανένα
από τα ερωτήµατά µας δεν απαντήθηκε.

Από εκεί και πέρα, επειδή το δεύτερο µέρος της ερώτησής
µου το θεωρώ πολύ σηµαντικό, θα ήθελα εδώ να πάρω πολύ συγ-
κεκριµένες απαντήσεις. Δηλαδή, πού υπάρχει φυσικό αέριο, µε
βάση τις έρευνες του νορβηγικού ωκεανογραφικού; Πότε θα ξε-
κινήσουµε να το εκµεταλλευόµαστε; Πότε, επιτέλους, η Ελλάδα
θα εκµεταλλευτεί τον ορυκτό της πλούτο; Διότι, παλαιότερα,
όταν εµείς στη Χρυσή Αυγή λέγαµε ότι υπάρχει πετρέλαιο και
φυσικό αέριο στην ελληνική αποκλειστική οικονοµική ζώνη, όλοι
εσείς, όλα τα κόµµατα της Συµπολίτευσης και της Αντιπολίτευ-
σης και η Αριστερά και η Δεξιά, µας λοιδορούσατε, µας ειρω-
νευόσασταν. Τώρα πλέον υπάρχουν συγκεκριµένα στοιχεία. Έχει
αποδειχθεί τι γίνεται. Έχει αποδειχθεί πως ο ελληνικός χώρος
έχει τεράστιες πλουτοπαραγωγικές πηγές, οι οποίες µπορούν να
οδηγήσουν στην άνθιση της οικονοµίας µας. 

Πριν κλείσω, για να σας αποδείξω ότι το ζήτηµα που θέτω είναι
πολύ ενδιαφέρον και σηµαντικό, θα αναφέρω τα λόγια ενός Γερ-
µανού χρηµατιστή, για να καταλάβετε πού ακριβώς πάει το σκε-
πτικό µου. Ο Ντιρκ Μίλερ στο περιοδικό «FOCUS» λέει: «Ο ρόλος
του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου είναι να επιφέρει την κατάρ-
ρευση της ελληνικής οικονοµίας και στη συνέχεια να την εξαναγ-
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κάσει να παραδώσει την εκµετάλλευση των κοιτασµάτων της σε
πολυεθνικές εταιρείες έναντι πενιχρού τιµήµατος.». Το ίδιο είχε
πει και ένας Εβραίος, ο Νόαµ Τσόµσκι: «Υπάρχουν άνθρωποι στη
Γερµανία, οι οποίοι επιδιώκουν να πάρουν υπό την κατοχή τους
οτιδήποτε πολύτιµο υπάρχει στην Ελλάδα, επιβάλλοντας στον
ελληνικό λαό οικονοµική σκλαβιά και ψυχολογική πίεση». Δεν
είναι τυχαίο ότι «ανακαλύφθηκαν» τα ελληνικά ενεργειακά κοιτά-
σµατα -εντός εισαγωγικών το «ανακαλύφθηκαν», διότι από το
1973 το τότε στρατιωτικό καθεστώς έβγαζε πετρέλαιο από το
βόρειο Αιγαίο- δεν είναι τυχαίο ότι έρχονται στο φως τώρα που
η χώρα έχει δεθεί µε τα δεσµά του µνηµονίου. 

Όπως είπε και ο κύριος Υπουργός χθες και παρακολούθησα
τις δηλώσεις σας, υπήρχαν και πριν από τη νορβηγική εταιρεία
στοιχεία, τα οποία θα εκµεταλλευτούµε τώρα. Υπήρχαν από το
1995 στοιχεία. Δεν έγινε, όµως, απολύτως τίποτα. Κανείς δεν πα-
ραδέχθηκε ότι η Ελλάδα είναι µία χώρα πλούσια σε κοιτάσµατα
φυσικού αερίου και πετρελαίου, µέχρι να δεθούµε µε τα δεσµά
του µνηµονίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αναµένω συγκεκριµένες απαντήσεις. 
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κύ-

ριος Υφυπουργός για τη δευτερολογία του. 
ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Θα µιλήσω γρήγορα για τον αγωγό και πιθανόν να επανέλθω.
Πρώτον, για το αέριο το οποίο θα παραλάβουµε, θέλω να πω

ότι η εκκίνηση των διαπραγµατεύσεων γίνεται από χαµηλότερη
τιµή, γιατί παίρνουµε αζέρικο αέριο ήδη στην Ελλάδα και είναι
χαµηλότερη η τιµή από το ρωσικό. Άρα ξεκινούµε από πολύ χα-
µηλότερη βάση τη διαπραγµάτευση.

Δεύτερον, σε ό,τι αφορά τις θέσεις εργασίας, αυτές που ανέ-
φερα προηγουµένως είναι µόνο σε σχέση µε τον αγωγό. Δεν µί-
λησα καθόλου, αλλά εννόησα σαφώς τις έµµεσες θέσεις που θα
δηµιουργηθούν στην ευρύτερη αγορά της βορείου Ελλάδος και
σαφώς, από εκεί και πέρα, θα εφαρµοστεί ο νόµος ξεκάθαρα σε
αυτήν την περίπτωση. 

Όσον αφορά τους υδρογονάνθρακες πρέπει να πω το εξής.
Τουλάχιστον από την πλευρά τη δική µας, µιας και εγώ ανήκω
στη Νέα Δηµοκρατία, ποτέ δεν είπαµε ότι δεν υπάρχουν κοιτά-
σµατα στην Ελλάδα. 

Μιας και είναι λίγος ο χρόνος, θα ήθελα να πω δυο κουβέντες
ακόµα. Αυτήν τη στιγµή εκεί που βρισκόµαστε ακολουθείται κα-
νονικά η διαδικασία, δηλαδή από πέρυσι που ξεκίνησαν οι πρώ-
τες σεισµικές έρευνες, που είναι η διεθνής διαδικασία -και διεθ-
νής δεν είναι µε την έννοια των κανόνων, είναι καθαρά τεχνολο-
γικό το θέµα, πρόκειται για σεισµικές έρευνες και µετά ακολουθεί
το δεύτερο στάδιο ερευνών- ολοκληρώθηκαν, όπως προβλεπό-
ταν, το χειµώνα µε αρχές άνοιξης, όπως ξέρετε, οι έρευνες του
«NORDIC» και έγινε η έκθεση. 

Η έκθεση απλώς δίνει τις ενδείξεις, σε ποιες περιοχές δηλαδή
είναι πολύ πιθανόν να υπάρχει κοίτασµα. Αυτό είναι που ανέφερε
και ο κύριος Υπουργός στις δηλώσεις του. Αυτό ήδη το έχουν
ζητήσει πολλές εταιρείες, όπως θα το πάρουµε κι εµείς, γιατί
τώρα µας δόθηκε -προφανώς εννοώ προς εξέταση των µελετών-
και άµεσα ακολουθεί το επόµενο στάδιο, που είναι να γίνει µε-
λέτη χωροθέτησης των οικοπέδων -διότι πλέον για οικόπεδα
πρόκειται, όπως λέγονται και διεθνώς- για να γίνουν οι ενδελε-
χείς έρευνες. Στις έρευνες αρχίζουµε πλέον να κοιτάµε πραγµα-
τικά, στην περιοχή όπου υπάρχουν οι ενδείξεις, πόσο µεγάλο
είναι το κοίτασµα, εάν είναι εκµεταλλεύσιµο κ.λπ. Αυτό είναι το
δεύτερο στάδιο πριν από το τελικό, που είναι καθαρά η γεώ-
τρηση για την άντληση πλέον. 

Αυτό είναι δεδοµένο και γνωστό και δεν είναι θέµα δικό µας,
αλλά είναι βασισµένο τεχνολογικά ότι θέλει κάποια χρόνια. Δεν
µπορεί να γίνει µέσα σε λίγους µήνες. Δηλαδή, για να σας ανα-
φέρω απλώς ενδεικτικά -που πιστεύω ότι ήδη το έχετε µελετήσει,
από ό,τι κατάλαβα- ακόµη κι όταν γνωρίζει κανείς ότι σε ένα οι-
κόπεδο υπάρχει κοίτασµα και γίνονται οι γεωτρήσεις για να φτά-

σει κανείς σε αυτό -διότι µιλάµε για χίλια µέτρα βάθος, µπορεί
το κοίτασµα να είναι άλλα δύο-τρία χιλιόµετρα κάτω απ’ το βυθό-
ο µέσος όρος χτυπηµάτων για να πετύχεις το κοίτασµα, που ήδη
ξέρεις ότι είναι σε αυτό το οικόπεδο, είναι τρεισήµισι χιλιάδες
χτυπήµατα. Εποµένως καταλαβαίνετε ποιος είναι ο χρόνος που
χρειάζεται, διότι αυτό δεν γίνεται όταν µιλάµε για τρία χιλιόµετρα
µέσα στη θάλασσα. 

Γι’ αυτό θα πρέπει να έχουµε όλοι υπ’ όψιν µας ότι ακολουθεί-
ται το πρόγραµµα όπως γίνεται κανονικά διεθνώς, σταθερά. Δεν
θα αλλάξει. Απλώς είναι σε αυτήν τη φάση. Μπαίνουµε στη δεύ-
τερη φάση, αρχές του 2014, και γίνονται οι διαγωνισµοί για τα
οικόπεδα, που ήδη, όπως σας είπα, υπάρχει ενδιαφέρον από τις
εταιρείες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Πριν προχωρήσουµε στις επόµενες επίκαιρες ερωτήσεις, γί-

νεται γνωστό ότι ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κ. Βενιζέλος, µε επι-
στολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, γνωστοποιεί ότι
σύµφωνα µε το άρθρο 17 του Κανονισµού της Βουλής Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ ορίζεται ο Βουλευτής Κοζά-
νης κ. Κουκουλόπουλος. 

Εισερχόµεθα στην έβδοµη µε αριθµό 1651/1-7-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τους δηµοτικούς παιδικούς και
βρεφικούς σταθµούς της χώρας.

Θα απαντήσει ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Ιωάννης Μιχελάκης.
Κύριε Χαλβατζή, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε την επί-

καιρη ερώτησή σας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, µόλις αναλάβατε το Υπουργείο κάναµε µία

ερώτηση για τους βρεφονηπιακούς σταθµούς και θέλουµε να
επισηµάνουµε ότι ως Υπουργός θα πρέπει να έχετε ένα ιδιαίτερο
ενδιαφέρον και να µη θεωρηθεί το Τµήµα Παιδικών Σταθµών δευ-
τερεύον ζήτηµα της αυτοδιοίκησης. 

Κατά την άποψή µας, είναι πολύ σοβαρό, γιατί αυτήν την πε-
ρίοδο βρίσκεται σε εξέλιξη η διαδικασία αιτήσεων στους δηµο-
τικούς παιδικούς και βρεφικούς σταθµούς για τη νέα περίοδο.
Δυστυχώς, µε βάση την πείρα των τελευταίων χρόνων, υπάρχουν
όχι δεκάδες, αλλά θα φτάσουν τις εκατοντάδες χιλιάδες τα παι-
διά εργατικών, λαϊκών οικογενειών που δεν θα µπορέσουν να πά-
νε στους παιδικούς σταθµούς.

Αυτό συµβαίνει γιατί υπάρχει ένα σοβαρότατο πρόβληµα.
Έχουµε µία διαδικασία συνεχούς συρρίκνωσης, υποβάθµισης,
κατάργησης δηµοσίων δοµών και υπηρεσιών, έχουµε απολύσεις
προσωπικού, αλλά έχουµε και δραστικές περικοπές όλα τα προ-
ηγούµενα χρόνια των κρατικών προϋπολογισµών.

Αυτή η πολιτική έχει χαρακτηριστεί από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας πολιτική αντιλαϊκή. Και δεν είναι µόνο η σηµερινή
Κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ –που προηγουµένως είχε
ή και στηρίζεται και τώρα από τη ΔΗΜΑΡ- η οποία ακολουθεί
αυτήν την πολιτική. Και όλα τα προηγούµενα χρόνια αυτή η πο-
λιτική ακολουθήθηκε για τους βρεφονηπιακούς σταθµούς. Κι
αυτή η κατάσταση πλήττει καίρια την εργατική λαϊκή οικογένεια
και ιδιαίτερα τα νέα ζευγάρια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να δοθεί ουσιαστική λύση σ’ αυτό
το πρόβληµα, µε γενναία κρατική χρηµατοδότηση προς τους δή-
µους αλλά και µε αξιοποίηση ευρωπαϊκών πόρων για µια ακόµη
χρονιά και να µη δοθεί προσωρινή λύση µέσω του προγράµµα-
τος «Εναρµόνιση Οικογενειακής και Επαγγελµατικής Ζωής» για
φορείς, δοµές και ωφελούµενες µητέρες. 

Σήµερα, λόγου χάριν, δίνεται ένα ποσό 150 εκατοµµυρίων
ευρώ, το οποίο αρκεί-δεν αρκεί για να καλύψει µόνον εξήντα χι-
λιάδες περίπου αιτήσεις. Οι αιτήσεις που αναµένεται να γίνουν
προσεγγίζουν τις εκατόν είκοσι χιλιάδες. Παράλληλα, υπάρχει
µία διαδικασία ενίσχυσης των ιδιωτικών παιδικών σταθµών, αφού
οι µισές θέσεις πάνε προς τα εκεί.

Σηµειώνουµε ότι υπάρχουν πολλές χιλιάδες οικογένειες που
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δεν κάνουν αιτήσεις, γιατί δεν καλύπτουν αυτά τα κριτήρια, που
κατά την άποψή µας είναι απαράδεκτα κριτήρια επιλογής που
συναποφασίζονται και υλοποιούνται µέσα από την πολιτική της
Κυβέρνησης και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ρωτάµε, κύριε Υπουργέ: τι µέτρα θα λάβει η Κυβέρνησή σας
ώστε µέσω της κρατικής χρηµατοδότησης αλλά και της αξιοποί-
ησης των ευρωπαϊκών πόρων, να εξασφαλιστεί η ένταξη στους
δηµόσιους παιδικούς σταθµούς σε όλη τη χώρα όλων των παι-
διών που θα κάνουν αίτηση οι γονείς τους, χωρίς διακρίσεις και
προϋποθέσεις, µε κατάργηση ασφαλώς όλων των τροφείων και
εξασφάλιση πλήρους και ποιοτικής σίτισης για τα παιδιά;

Εµείς διεκδικούµε -και θέλουµε µια απάντησή σας- να µην κλεί-
σει κανένας παιδικός σταθµός, να αναπτυχθεί πρόγραµµα δηµό-
σιων επενδύσεων για την κατασκευή νέων, σύγχρονων δηµόσιων
βρεφονηπιακών σταθµών και βεβαίως, άµεσα να αξιοποιηθούν
κατάλληλα κτήρια και δηµοτικά και δηµόσια για να λειτουργή-
σουν νέοι παιδικοί σταθµοί.

Και φυσικά, υπάρχει ένα πρόβληµα ανανέωσης των συµβά-
σεων των εργαζοµένων. Εµείς λέµε ότι όλοι αυτοί οι εργαζόµενοι
πρέπει να έχουν µόνιµη και σταθερή δουλειά. Να προσληφθεί
προσωπικό για την πλήρη κάλυψη αυτών των αναγκών.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Κύριε Πρό-

εδρε, ευχαριστώ.
Κύριε συνάδελφε, όπως γνωρίζετε, το Υπουργείο Εσωτερικών

δίνει ιδιαίτερη έµφαση στην κοινωνική πολιτική των οργανισµών
τοπικής αυτοδιοίκησης. Είναι βασικός στόχος και προτεραιότητά
µας. Θέλουµε να κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για να βοηθήσουµε
ουσιαστικά και αποτελεσµατικά ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες.

Κι όπως γνωρίζετε, οι πόροι που αντλούµε για το σκοπό αυτό,
προέρχονται κυρίως από το πρόγραµµα «Ανάπτυξη Ανθρώπινου
Δυναµικού» του ΕΣΠΑ. Μία από τις δράσεις του προγράµµατος
αυτού αφορά την πράξη «Εναρµόνιση Οικογενειακής και Επαγ-
γελµατικής Ζωής» και χρηµατοδοτεί, κυρίως, λειτουργία παιδι-
κών και βρεφονηπιακών σταθµών.

Ήδη το Υπουργείο Εσωτερικών και το Υπουργείο Εργασίας
αποφάσισαν τη συνέχιση της χρηµατοδότησης µιας δράσης, η
οποία είναι εξαιρετικά πετυχηµένη. Το Υπουργείο Εσωτερικών
ως δικαιούχος της πράξης «Εναρµόνιση Οικογενειακής και Επαγ-
γελµατικής Ζωής» έχει προβεί, ήδη, σε όλες τις απαιτούµενες
ενέργειες για την έγκαιρη και άρτια υλοποίησή της. Παρά τα
προβλήµατα που καλούµαστε να αντιµετωπίσουµε καθηµερινά,
καταβάλλουµε κάθε δυνατή και αναγκαία προσπάθεια για να
προχωρήσουν άµεσα και απρόσκοπτα όλες οι προβλεπόµενες
διαδικασίες, ούτως ώστε οι δοµές που θα ενταχθούν στο πρό-
γραµµα αυτό να είναι καθ’ όλα έτοιµες κατά την έναρξη της νέας
σχολικής χρονιάς για να υποδεχθούν τα παιδιά.

Μιλήσατε για εξήντα χιλιάδες. Θέλω να σας πω ότι µε τη
δράση αυτή επιχορηγούνται ήδη πάνω από εξήντα χιλιάδες, µία
συγκεκριµένη οµάδα. Μιλάµε για άνεργες ή εργαζόµενες µητέ-
ρες που θέλουν να βάλουν τα παιδιά τους στους δηµοτικούς ή
ιδιωτικούς σταθµούς προκειµένου να διευκολυνθούν στην ανα-
ζήτηση εργασίας ή στην απρόσκοπτη συνέχιση της εργασίας
τους. Η συνολική δηµόσια δαπάνη για τις παραπάνω δράσεις –
και όχι µόνο γι’ αυτές τις κατηγορίες, υπάρχουν κι άλλες ευαί-
σθητες οµάδες- για την περίοδο 2013-2014 µέσα σε µία περίοδο
σκληρής δηµοσιονοµικής κατάστασης, ανέρχεται, όπως είπατε,
στα 150 εκατοµµύρια ευρώ.

Θα ήθελα ακόµα να ενηµερώσω το Κοινοβούλιο ότι µε δεδο-
µένη την αδιαµφισβήτητη ανάγκη προστασίας των οµάδων που
πλήττονται περισσότερο από την κρίση αυτή, το Υπουργείο Ερ-
γασίας -το οποίο είναι και καθ’ ύλην αρµόδιο- διενεργεί, ήδη, µία
µελέτη προκειµένου να διαµορφωθεί µία βελτιωµένη πρόταση
για το ούτως ή άλλως πετυχηµένο πρόγραµµα που υπάρχει εν
όψει της νέας περιόδου που θα ισχύσει από το 2014 µέχρι το
2020.

Κύριε Πρόεδρε, τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου
για να µην ξεφύγω από το χρόνο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Ο κ. Χαλβατζής έχει τον λόγο για να δευτερολογήσει.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν έχουµε καµµία

αµφιβολία ότι το Υπουργείο Εσωτερικών δίνει έµφαση σ’ αυτό
το πρόβληµα. Έµφαση δίνετε. Χρήµατα θα δώσετε; Αυτό είναι
το ουσιαστικό ερώτηµα.

Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν δήµοι που κάλεσαν τους γονείς
επειδή είχαν χρέη από τροφεία πέρσι και τους ειδοποίησαν ότι
αν δεν πληρώσουν τα τροφεία, δεν θα εγγράψουν τα παιδιά τους
στους βρεφονηπιακούς σταθµούς. Υπάρχει και δήµος –ενδεχο-
µένως να είναι και δήµοι- που στέλνει αυτά τα χρέη στην εφορία.
Έλεος!

Κύριε Υπουργέ, τα προβλήµατα στην εργατική λαϊκή οικογέ-
νεια οξύνονται καθηµερινά. Δεν είναι µόνο ορισµένες κατηγορίες
ανθρώπων που χαρακτηρίσατε ως ευπαθείς οµάδες. Δεν είναι
ευπαθής οµάδα, η οµάδα των ανέργων. Είναι άνθρωποι ικανότα-
τοι, νέοι άνθρωποι που µπορούν να «στύψουν την πέτρα για να
της βγάλουν ζουµί», αλλά δεν είναι δική τους επιλογή το ότι είναι
άνεργοι. Αυτό είναι το πρόβληµα. Θέλουν δουλειά, όµως είναι
άνεργοι και τα παιδιά τους δεν µπορούν να πάνε στο βρεφονη-
πιακό σταθµό. Σήµερα έχουµε µία κυβερνητική πολιτική, την πο-
λιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης των µονοπωλίων, η οποία
συρρικνώνει καθηµερινά τα εισοδήµατα των εργαζοµένων. Πέρα
απ’ αυτό, είναι και τα χαράτσια και οι φόροι που έχουν «στεγνώ-
σει» πολύ πλατιά λαϊκά στρώµατα. Δεν έχουν δυνατότητα επιβίω-
σης εκατοντάδες χιλιάδες εργατικές λαϊκές οικογένειες. 

Βλέπουµε τώρα ότι τα πρώτα θύµατα αυτής της πολιτικής είναι
τα βρέφη µέχρι δύο ετών µε το κλείσιµο βρεφικών τµηµάτων. Και
αυτά τα κλεισίµατα βρεφικών τµηµάτων αυξάνονται αλµατωδώς,
αφού η φροντίδα βρεφών απαιτεί περισσότερο προσωπικό, εξο-
πλισµό και υποδοµές. Βρισκόµαστε σε µία δύσκολη κατάσταση
σ’ αυτόν το χώρο και θεωρούµε ότι είναι επιβεβληµένα τα µέτρα
άµεσης κρατικής επιχορήγησης στους δήµους για να αντιµετω-
πιστεί η σηµερινή εκρηκτική κατάσταση σε πολλές περιπτώσεις.
Να γίνουν δεκτά όλα τα παιδιά στους δηµοτικούς παιδικούς και
βρεφονηπιακούς σταθµούς χωρίς όρους και προϋποθέσεις και
βεβαίως –αυτό που σας είπαµε και στην πρωτολογία µας- να εξα-
σφαλιστούν δηµοτικά και δηµόσια κτήρια για να καλυφθούν
αυτές οι ανάγκες, να καταργηθούν τα τροφεία και οι πληρωµές
από τους γονείς. 

Εµείς θα καλέσουµε τους γονείς, θα καλέσουµε το εργατικό
λαϊκό κίνηµα να αντιπαλέψει αυτήν την πολιτική που έχουν πάρα
πολλοί δήµοι που εκβιάζουν γονείς, που εκβιάζουν αυτούς που
δεν µπορούν να ανταποκριθούν στο κόστος των τροφείων. Βε-
βαίως δεν πρέπει να κλείσει κανένας παιδικός σταθµός και δεν
πρέπει να γίνει καµµία απόλυση εργαζοµένων. Αντίθετα, πρέπει
να προσληφθεί µόνιµο προσωπικό που να ανταποκρίνεται στις
ανάγκες και τις αναλογίες παιδαγωγών-παιδιών και να υπάρχει
και ένα αντίστοιχο βοηθητικό προσωπικό, γιατί σε ορισµένες πε-
ριπτώσεις, εξαιτίας της έλλειψης βρεφονηπιοκόµων, αυτό το κα-
θήκον το επιτελούν άλλα πρόσωπα που δεν έχουν ούτε τις
γνώσεις, ούτε τη δυνατότητα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τη δευτερολογία του. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς να ξεκαθαρίσω ότι όταν µιλάµε για ευπαθείς οµά-

δες, κύριε συνάδελφε, καταλαβαίνετε τι εννοούµε και βέβαια δεν
υποτιµάµε κανέναν. Μη µπούµε σε αυτήν τη µάχη µε τους χαρα-
κτηρισµούς. 

Όσον αφορά τα χρήµατα, ίσως να µην έγινα εγώ κατανοητός.
Στην πρωτολογία µου είπα ότι ήδη το Υπουργείο Εργασίας –για
να µην µένουµε µόνο στα λόγια και τα ευχολόγια- διαµορφώνει
και σχεδιάζει ένα νέο πρόγραµµα, µια βελτιωµένη πρόταση ενός
προγράµµατος που σας είπα ότι είναι πετυχηµένο. 

Από εκεί και πέρα, τα απαιτούµενα κονδύλια για αυτήν την εύ-
ρυθµη και οµαλή λειτουργία των βρεφονηπιακών σταθµών έχουν
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διασφαλιστεί. Όλες οι προβλεπόµενες διαδικασίες έχουν δροµο-
λογηθεί και γι’ αυτό να είστε σίγουρος. Όµως, αξίζει να δούµε
αναλυτικά τι ακριβώς ζητάτε.

Ζητάτε να διασφαλιστεί η ένταξη όλων αδιακρίτως των παιδιών
που θα κάνουν την αίτηση οι γονείς τους. Γνωρίζετε ότι στο
άρθρο 7 του Πρότυπου Κανονισµού Λειτουργίας Δηµοτικών και
Κοινοτικών Παιδικών και Βρεφονηπιακών Σταθµών ορίζεται ρητά
ότι κατά την εγγραφή επιλέγονται τα παιδιά εργαζοµένων γο-
νέων και τα παιδιά οικονοµικά αδύνατων οικογενειών, προτιµώ-
µενων εκείνων που έχουν ανάγκη φροντίδας από διάφορα
κοινωνικά αίτια. Με δεδοµένες τις χρηµατοδοτικές δυνατότητες
πιστεύετε ότι υπάρχει κάτι καλύτερο; 

Λέτε για πλήρη κατάργηση των τροφείων. Κατ’ αρχάς θα εξε-
τάσω αυτήν την καταγγελία που µου κάνατε για το θέµα των αν-
θρώπων που χρωστάνε. Θέλω να το δω και να το διερευνήσω,
δεν το γνώριζα αυτό το πράγµα.

Όπως γνωρίζετε, στο άρθρο 9 του κανονισµού προβλέπεται η
µηνιαία εισφορά των γονέων σύµφωνα µε την οικονοµική τους
δυνατότητα. Δεν θα πρέπει να εισφέρουν, κύριε συνάδελφε, εκεί-
νοι που πραγµατικά έχουν τη δυνατότητα; Το να συµβάλλουν στη
διαδικασία αυτή εκείνοι που µπορούν να δώσουν, δεν στηρίζει
τους οικονοµικά ασθενέστερους; 

Θέλω να σας πω ότι σε αυτές τις εξήντα χιλιάδες οικογένειες
δεν είναι µόνο άνεργες ή εργαζόµενες µητέρες οι οποίες θέλουν
–και καταλαβαίνουµε τις ανάγκες τους- τα παιδιά τους να βρί-
σκονται σε ένα χώρο ασφαλή, αλλά είναι παιδιά µονογονεΐκών
οικογενειών, είναι ορφανά παιδιά, είναι παιδιά πολύτεκνων οικο-
γενειών, παιδιά που έχουν γονείς ΑΜΕΑ και κάποιες άλλες κατη-
γορίες. 

Μιλάτε για γενναία κρατική χρηµατοδότηση προς του δήµους.
Θα ήθελα περισσότερο από τον καθένα –όχι µόνο εγώ αλλά και
όλη η Κυβέρνηση- να δώσουµε τέτοια χρήµατα. Όµως, η δηµο-
σιονοµική κατάσταση της χώρας είναι δεδοµένη. Και δεν είναι
τυχαίο ότι στις προτάσεις σας δεν είπατε από πού µπορούν να

δοθούν αυτά τα χρήµατα. Δεν αµφιβάλλω ότι αν θα συνεχίζαµε
την κουβέντα και µας το επέτρεπε ο Κανονισµός, θα βρίσκατε
τρόπους να µας το πείτε και είµαι σίγουρος για αυτό το πράγµα
κύριε Χαλβατζή. 

Το ζήτηµα είναι ότι έχουµε µια διαφορετική αντίληψη στο θέµα
των δηµοσιονοµικών και –αν θέλετε- βασικών στρατηγικών όπως
είναι για παράδειγµα –γιατί ξέρετε που θα καταλήξουµε- το αν η
χώρα θα πρέπει ή όχι να µείνει στην Ευρωζώνη. 

Ζητάτε επίσης την κατασκευή νέων σταθµών. Γνωρίζετε ότι
αυτό είναι µια αποκλειστική αρµοδιότητα των δήµων, η οποία –
αν θέλετε- είναι και κατοχυρωµένη από το άρθρο 102 του Συν-
τάγµατος. Ποιες δυνατότητες, όµως, νοµίζετε ότι έχουν και οι
δήµοι; Δεν θα ήθελαν και αυτοί να το προσφέρουν; 

Σε κάθε περίπτωση προσπαθούµε για το καλύτερο δυνατό και
παλεύουµε για να το πετύχουµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε

και εµείς. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι µε την υπ’ αριθµόν 1981/4-7-2013 επιστολή του προς
τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Ευάγγελο Μεϊµαράκη, ο Πρόεδρος
την Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Τσίπρας γνωστο-
ποιεί ότι ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Μιχελογιαννάκης Βουλευτής
του Νοµού Ηρακλείου εντάσσεται στην Κοινοβουλευτική Οµάδα
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικό Κοινωνικό
Μέτωπο. 

Η άνω επιστολή καθώς και η επιστολή του συναδέλφου Βου-
λευτή µε την οποία δηλώνει αποδοχή της ένταξής του στην Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
– Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο θα καταχωρισθούν στα Πρακτικά
της σηµερινής Συνεδρίασης. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα συζητηθεί η πέµ-
πτη µε αριθµό 1648/1-7-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύ-
κλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Μαρίας Γιαννακάκη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά
µε τη χρηµατοδότηση των πολιτικών κοµµάτων. 

Το λόγο έχει η κ. Γιαννακάκη. 
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, πριν από ένα χρόνο περίπου –δεκατέσσερις

µήνες για την ακρίβεια- η οµάδα κρατών του Συµβουλίου της
Ευρώπης ενάντια στη διαφθορά, µετά από τον τρίτο κύκλο αξιο-
λόγησης –και θα δούµε γιατί φτάσαµε σε τρίτο κύκλο αξιολόγη-
σης- δηµοσίευσε την έκθεση συµµόρφωσης προς την Ελλάδα. 

Η έκθεση αποτελείται από δύο µέρη. Το πρώτο µέρος αναφέ-
ρεται σε ποινές και σε τρόπους αντιµετώπισης φαινοµένων δια-
φθοράς και κυρίως, πολιτικής διαφθοράς. Το δεύτερο κοµµάτι
επικεντρώνεται σ’ αυτό που θεωρεί µια µεγάλη ασθένεια της ελ-
ληνικής δηµόσιας ζωής, που είναι η χρηµατοδότηση των κοµµά-
των. 

Αναφορικά, λοιπόν, µε αυτό το δεύτερο θέµα, που θεωρεί –
επαναλαµβάνω- ένα µεγάλο νόσηµα της ελληνικής πολιτικής και
δηµόσιας ζωής, αναφέρει δεκαέξι πολύ συγκεκριµένες συστά-
σεις. Μάλιστα έχει τα βήµατα και τους τρόπους που η ελληνική
πολιτεία θα µπορούσε να εφαρµόσει και µε τους οποίους θα
µπορούσε να αντιµετωπίσει αυτό το πολύ µεγάλο πρόβληµα µε-
ταξύ των οποίων είναι και η πρόταση αναφορικά µε δωρεές στα
κόµµατα. Από ένα συγκεκριµένο ποσό και πάνω θα πρέπει να γί-
νεται µέσω τραπεζικών εµβασµάτων. Όλα αυτά βέβαια θα πρέ-
πει να γίνονται επώνυµα και θα πρέπει να γίνονται µε πολύ µε-
γάλη διαφάνεια. 

Θα συµφωνήσετε µαζί µου ότι στην πολύ κρίσιµη οικονοµική
φάση που περνά ο τόπος τα τελευταία τρία χρόνια που ο ελλη-
νικός λαός έχει δει να µειώνονται δραµατικά τα εισοδήµατά του,
το να ακούει για θαλασσοδάνεια, το να ακούει για κάποια ποσά
που είναι τεράστια και τα οποία δεν µπορεί κάποιος ούτε καν να
τα φανταστεί µετά από πάρα πολλά χρόνια δουλειάς, σκανδαλί-
ζει και καταρρακώνει ακόµα περισσότερο την εικόνα του πολιτι-
κού συστήµατος στα µάτια του ελληνικού λαού. 

Σας ρωτώ, λοιπόν, αν έχετε προχωρήσει στην υλοποίηση των
συστάσεων της επιτροπής σχετικά µε τη χρηµατοδότηση. Γνω-
ρίζω ότι δεν έχει γίνει τίποτα µέχρι τώρα. Για ποιους λόγους
υπάρχει αυτή η καθυστέρηση; Ποιες είναι άλλες πρωτοβουλίες
πέρα από τις συστάσεις της GRECO, τις οποίες σκοπεύετε να
αναλάβετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Το ζήτηµα
που θέτει η συνάδελφος µε την ερώτησή της δεν είναι όχι µόνο
εξαιρετικά ενδιαφέρον αλλά είναι και ιδιαίτερα κρίσιµο για την
εύρυθµη και αξιόπιστη λειτουργία του πολιτικού µας συστήµα-
τος.

Είναι αλήθεια ότι η βαθιά κοινωνικο-οικονοµική κρίση που
διέρχεται η χώρα, σε συνδυασµό µε συγκεκριµένες αµαρτίες
του παρελθόντος έχουν κλονίσει την εµπιστοσύνη των πολιτών
στο πο- λιτικό σύστηµα. Χρέος µας είναι να το αποκαταστή-
σουµε άµεσα. Να δηµιουργήσουµε, δηλαδή, µια νέα σχέση εµ-
πιστοσύνης ανάµεσα στον πολίτη και την πολιτική. Και αυτό όχι
µε λόγια αλλά µε πράξεις. 

Στο πλαίσιο αυτό, εντάσσουµε την ανάγκη για πλήρη διαφά-
νεια στη χρηµατοδότηση των πολιτικών κοµµάτων. Είναι ζήτηµα
κοµβικής σηµασίας για τη δηµόσια ζωή του τόπου αλλά και για
την ίδια τη δηµοκρατία µας. Είναι ένα ζήτηµα που, αν θέλετε,
συνδέεται άρρηκτα µε έναν ολοµέτωπο αγώνα που πρέπει να
κάνουµε κατά της διαφθοράς. Στον αγώνα αυτό, καλούµαστε να
δώσουµε όλοι όλες µας τις δυνάµεις. 

Όλοι συµφωνούµε ότι τα εκτεταµένα φαινόµενα διαφθοράς
που έχουν καταγραφεί στη χώρα µας τα τελευταία χρόνια όχι
µόνο έφθειραν συνειδήσεις και ηθικές αξίες αλλά επέφεραν σο-
βαρά πλήγµατα στην οµαλή λειτουργία της Δηµόσιας Διοίκησης

αλλά και της εθνικής µας οικονοµίας, κλόνισαν την εµπιστοσύνη
του κόσµου στα κόµµατα, κλόνισαν την αίσθηση του κόσµου για
την ποιότητα της δηµοκρατίας. 

Απαρέγκλιτος στόχος µας, είναι να πάψει η καταπολέµηση
της διαφθοράς να αποτελεί ένα απλό ευχολόγιο και να γίνει επι-
τέλους πράξη για να επουλώσουµε κυρίως τις πληγές του χθες,
να αποκαταστήσουµε τις σχέσεις µας µε τους πολίτες και να
κερδίσει η Ελλάδα τη θέση που της αξίζει στις ετήσιες εκθέσεις
της διεθνούς διαφάνειας και να κερδίσουµε την εικόνα που πρέ-
πει η χώρα µας να έχει διεθνώς. 

Όπως σωστά αναφέρατε στην ερώτησή σας, η οµάδα κρατών
κατά της διαφθοράς του Συµβουλίου της Ευρώπης έχει απευ-
θύνει δεκαέξι συστάσεις προς τη χώρα µας, που αποσκοπούν
στην ενίσχυση της διαφάνειας στη χρηµατοδότηση των κοµµά-
των. Μάλιστα, παραθέτετε ως χαρακτηριστικό παράδειγµα την
απαίτηση για καταβολή δωρεών σε κόµµατα από κάποια ποσά
και πάνω µέσω τραπεζικών εµβασµάτων, όπως είπατε . 

Θεωρώ εξίσου σηµαντικό µεταξύ των δεκαέξι σηµείων την αύ-
ξηση της διαφάνειας των λογαριασµών και δραστηριοτήτων
όσων σχετίζονται µε πολιτικά κόµµατα, την ευχερέστερη πρό-
σβαση του κοινού σε πληροφορίες σχετικά µε τη χρηµατοδό-
τηση των κοµµάτων, την ενίσχυση της διαφάνειας στη χρηµατο-
δότηση των προεκλογικών εκστρατειών, τον ανεξάρτητο έλεγχο
των βιβλίων και των λογαριασµών των κοµµάτων και την πλήρη
ανεξαρτησία της αρµόδιας για τα εν λόγω ζητήµατα επιτροπής
ελέγχου.

Επειδή έχω περάσει το χρόνο, στη δευτερολογία µου θα ανα-
φερθώ στις συγκεκριµένες δράσεις που δροµολογούµε, προκει-
µένου να κάνουµε πράξη τη διαφάνεια στη χρηµατοδότηση των
πολιτικών κοµµάτων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η κ. Γιαννακάκη έχει

τον λόγο για τη δευτερολογία της. 
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που δεσµευ-

τήκατε ότι στη δευτερολογία σας θα µας πείτε συγκεκριµένα
πράγµατα. Διότι στην πρωτολογία σας –µε όλο το σεβασµό που
έχω και στο πρόσωπό σας αλλά και στο αξίωµά σας- µας ανα-
πτύξατε µία εξαιρετική έκθεση ιδεών, χωρίς, όµως, κάτι συγκε-
κριµένο. 

Αυτή είναι και η τακτική όλων των ελληνικών κυβερνήσεων
από τότε που ξεκίνησε η GRECO να ασχολείται µε θέµατα δια-
φθοράς στην Ελλάδα. Διότι, όπως είπαµε, αυτή είναι η τρίτη
φάση αξιολόγησης όπου αναγκάστηκαν να συντάξουν και µία
έκθεση συµµόρφωσης. Μέχρι τώρα, οι ελληνικές κυβερνήσεις
είχαν αδιαφο- ρήσει στο να συµµορφωθούν στα προφορικά δια-
βήµατα που έκανε η GRECO γι’ αυτά τα τόσο πολύ σηµαντικά
ζητήµατα.

Μάλιστα, οφείλω να οµολογήσω ότι η προηγούµενη κυβέρ-
νηση είχε δεσµευτεί απέναντι στο Συµβούλιο της Ευρώπης ότι
θα προχωρήσει στη σύνταξη νοµοσχεδίου και στην κατάθεσή
του στη Βουλή των Ελλήνων, όπου θα λάµβανε πολύ σοβαρά
υπ’ όψιν του τις δεκαέξι αυτές συστάσεις και θα λάµβανε πολύ
σηµαντικά µέτρα, τα οποία θα προσπαθούσαν να αντιµετωπί-
σουν αυτό το τόσο σηµαντικό πρόβληµα που κι εσείς παραδεχ-
θήκατε ότι καταρρακώνει περαιτέρω την αξιοπιστία του πολιτι-
κού συστήµατος στα µάτια του ελληνικού λαού. 

Ανάµεσα, λοιπόν, στις δεκαέξι προτάσεις-συστάσεις της
GRECO είναι. 

Η δηµοσιοποίηση των χρηµατοδοτήσεων των κοµµάτων που
υπερβαίνουν ένα συγκεκριµένο ποσό σε πολύ συγκεκριµένα
χρονικά διαστήµατα. Οι όροι και οι προϋποθέσεις, προκειµένου
να δηµοσιοποιούνται τα οικονοµικά των υποψηφίων σε εκλογές
είτε περιφερειακές είτε πανελλαδικές. Η πολύ εύκολη δηµόσια
πρόσβαση -ακόµη και των πολιτών- στα οικονοµικά των υποψη-
φίων και των κοµµάτων και κυρίως στις προεκλογικές καµπάνιες.
Η ανεξαρτησία στο λογιστικό έλεγχο των αντίστοιχων λογαρια-
σµών και η ενδυνάµωση της ανεξαρτησίας της αρµόδιας επιτρο-
πής ελέγχου, η οποία ήδη υπάρχει. 
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Θα µας πείτε στη δευτερολογία σας, φαντάζοµαι, αν είστε ικα-
νοποιηµένος από τη λειτουργία της συγκεκριµένης επιτροπής
κι από το βαθµό της ανεξαρτησίας της και τι σκοπεύετε να κά-
νετε πάνω σε αυτό. 

Είναι, λοιπόν, φανερό από αυτές τις τέσσερις, πέντε συστά-
σεις από τις δεκαέξι που σας ανέφερα, ότι σκοπός της επιτρο-
πής του Συµβουλίου της Ευρώπης είναι, πραγµατικά, να βοη-
θήσει την Ελλάδα να καταπολεµήσει τη διαφθορά και να ενισχύ-
σει τη διαφάνεια όχι µόνο κατά τη διάρκεια του προεκλογικού
αγώνα αλλά και σε όλες τις φάσεις της πολιτικής ζωής. 

Οφείλουµε να οµολογήσουµε ότι αυτή η ελλιπής αντιµετώ-
πιση της πολιτικής διαφθοράς από τη µεριά της ελληνικής Κυ-
βέρνησης, δείχνει εύγλωττα και αντικατοπτρίζει τις παθογένειες
που εν γένει υπάρχουν στην ελληνική δηµόσια ζωή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Επίσης -και ζητώ την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε- θα ήθελα να
σχολιάσετε στη δευτερολογία σας την άρνηση του Προέδρου
της Κεντρικής Τράπεζας της Ελλάδας να δώσει στη δηµοσιό-
τητα σχετικά στοιχεία, λέγοντας ότι, πραγµατικά, αυτό θα ερχό-
ταν σε αντίθεση µε το επαγγελµατικό και το προσωπικό απόρ-
ρητο. 

Θα µου επιτρέψετε, όµως, να πω -κι εδώ θα ήθελα τη θέση
σας- ότι δεν µπορεί να αντιµετωπίζονται τα πολιτικά κόµµατα
σαν να είναι φυσικά πρόσωπα ή σαν να είναι η οποιαδήποτε επι-
χείρηση. Τα πολιτικά κόµµατα –και νοµίζω ότι το είπατε κι εσείς
στην πρωτολογία σας- είναι βασικό συστατικό κοµµάτι της δη-
µοκρατίας. Και είναι και κριτήριο της λειτουργίας των δηµοκρα-
τικών θεσµών. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τη δευτερολο-

γία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Κατ’

αρχάς, ορισµένα κοµµάτια ήδη τα έχω εντάξει µέσα από τις ερω-
τήσεις σας αλλά θα σας απαντήσω συγκεκριµένα. 

Όσον αφορά το χρονοδιάγραµµα τήρησης των υποχρεώσεων
της χώρας µας απέναντι στη σύσταση του Συµβουλίου της Ευ-
ρώπης, θα ήθελα να παρατηρήσω ότι στην παράγραφο 55 της
έκθεσης συµµόρφωσης για την Ελλάδα του τρίτου γύρου αξιο-
λόγησης σηµειώνεται ότι παρατηρήθηκε καθυστέρηση λόγω της
τρέχουσας πολιτικής και οικονοµικής κατάστασης της Ελλάδας.
Και τη γνωρίζετε πάρα πολύ καλά. 

Σε κάθε περίπτωση, όλοι θα συµφωνήσουµε ότι το ζήτηµα του
πολιτικού χρήµατος πρέπει να αντιµετωπιστεί άµεσα κι αποτε-
λεσµατικά. 

Με το πρίσµα αυτό, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, ο Αντώνης Σα-
µαράς, έχει δώσει εντολή για µία αυστηρή νοµοθετική πρωτο-
βουλία για το θέµα του πολιτικού χρήµατος. 

Παράλληλα, έχει θέσει το θέµα αυτό ως ένα από τα βασικά
σηµεία στη διαδικασία για την Αναθεώρηση του Συντάγµατος. 

Βασικοί άξονες σε αυτό θα είναι. Η µείωση της κρατικής χρη-
µατοδότησης, η πλήρης διαφάνεια της ιδιωτικής χρηµατοδότη-
σης, η αυστηροποίηση της διαδικασίας χρηµατοδότησης των
κοµµάτων αλλά και η ανάθεση του σχετικού ελέγχου -επειδή µε
ρωτήσατε γι’ αυτό το θέµα- όχι σε επιτροπή της Βουλής αλλά
σε ανεξάρτητη αρχή αυξηµένου κύρους.

Ιδιαίτερη έµφαση δίνουµε και στον ενδελεχή και εµπεριστα-
τωµένο έλεγχο του «πόθεν έσχες» των πολιτικών προσώπων. Θα
το αλλάξουµε και αυτό. Επιλέγουµε να αναθέσουµε τον σχετικό
έλεγχο όχι όπως γινόταν µέχρι σήµερα σε µια επιτροπή της Βου-
λής, αλλά σε ειδικό σώµα, αποτελούµενο αποκλειστικά από δι-
καστικούς λειτουργούς των τριών ανώτατων δικαστηρίων της
χώρας.

Προωθούµε, επίσης, την υπαγωγή των περιπτώσεων οικονο-
µικών εγκληµάτων Υπουργών στις διατάξεις του νόµου για τους
καταχραστές του δηµοσίου, κάτι, µάλιστα -σας το υπενθυµίζω-

που συµπεριλαµβανόταν στην προγραµµατική συµφωνία που
είχε εγκρίνει και η ΔΗΜΑΡ τον περασµένο Ιούνιο.

Θέλω να βεβαιώσω ότι θα ακούσουµε και θα λάβουµε σοβαρά
υπ’ όψιν τις προτάσεις όλων των πτερύγων της Βουλής. 

Είναι, επίσης, αυτονόητο ότι θα ληφθεί υπ’ όψιν και η σχετική
εµπειρία από τις δεκαέξι σχετικές συστάσεις του Συµβουλίου
της Ευρώπης. 

Στον πολιτικό πολιτισµό µας, που χαρακτηρίζει µια σύγχρονη
δηµοκρατία, βασικό προαπαιτούµενο είναι η καταπολέµηση της
πολιτικής διαφθοράς και δεν έχουν θέση φαινόµενα µαύρου
χρήµατος και εξαγοράς συνειδήσεων. 

Σ’ αυτή, λοιπόν, την κατεύθυνση κινούµαστε, µε στόχο την
απόλυτη διαφάνεια στην πολιτική ζωή και την πλήρη εξυγίανση
του πολιτικού µας συστήµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα -έπρεπε να το πω στην αρχή, αλλά

το λέω τώρα- εκ µέρους του Προεδρείου να ευχαριστήσω, που
ως νέος Υπουργός τιµήσατε το Κοινοβούλιο ερχόµενος να απαν-
τήσετε στις ερωτήσεις. Πρέπει να πω ότι λιµνάζουν αρκετές
ερωτήσεις για το Υπουργείο που έχετε αναλάβει. 

Το ίδιο ισχύει βεβαίως και για τον κ. Μπέζα, ο οποίος ακολου-
θεί µε την ερώτηση την οποία θα συζητήσουµε τώρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ήταν υπο-
χρέωσή µου, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Βεβαίως, κύριε
Υπουργέ, αλλά εδώ που έχουµε φτάσει, εγώ λέω «ευχαριστώ»
σε όσους Υπουργούς τιµούν το Κοινοβούλιο και απαντούν στις
ερωτήσεις των Βουλευτών.

Προχωρούµε στη δεύτερη µε αριθµό 1650/1-7-2013 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ρεθύµνης του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Με-
τώπου κ. Ανδρέα Ξανθού προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τον ΕΟΠΥΥ Ρεθύµνου. 

Θα απαντήσει ο Υπουργός, κ. Μπέζας. 
Ο κ. Ξανθός, έχει τον λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύξει την

επίκαιρη ερώτησή του.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό ότι εδώ και δύο - τρεις µήνες

έχουν λήξει οι συµβάσεις έργου για πάνω από χίλιους γιατρούς
που υπηρετούσαν σε υγειονοµικές µονάδες του ΕΟΠΥΥ σε όλη
τη χώρα.

Παρ’ ότι υπήρξε δέσµευση από την προηγούµενη πολιτική
ηγεσία και από τη διοίκηση του ΕΟΠΥΥ ότι αυτές οι συµβάσεις
θα ανανεωθούν, αυτό µε διάφορα προσχήµατα δεν έγινε, µε
αποτέλεσµα οι περισσότερες από αυτές τις µονάδες, ιδιαίτερα
στην επαρχεία, να έχουν αποδιοργανωθεί πλήρως. 

Η στελέχωση της συγκεκριµένης µονάδας του Ρεθύµνου έχει
µειωθεί κατά 45%. Αποχώρησαν εννέα συµβασιούχοι γιατροί και
σήµερα έχουν µείνει µόνο οκτώ γιατροί και τρεις οδοντίατροι,
µε αποτέλεσµα οι ασφαλισµένοι του νοµού µας, να στερούνται
την πρόσβαση σε πολύ βασικές ιατρικές ειδικότητες όπως καρ-
διολόγος, ορθοπεδικός, οφθαλµίατρος, ΩΡΛ, µικροβιολόγος,
ακτινολόγος, κ.λπ..

Συµπληρωµατικά, σας αναφέρω ότι το µικροβιολογικό εργα-
στήριο της µονάδας αυτής, έχει διακόψει τη λειτουργία του εδώ
και δύο χρόνια. Το Νοσοκοµείο Ρεθύµνου, που είναι το µοναδικό
νοσηλευτικό ίδρυµα στο νοµό, παραπαίει λόγω διαχρονικών και
συσσωρευµένων προβληµάτων και αδυνατεί να καλύψει την αυ-
ξηµένη ζήτηση και από τους κατοίκους και από τους επισκέπτες
του νοµού µας. Τα κέντρα υγεία επίσης λειτουργούν οριακά. 

Κατά την άποψή µου, λοιπόν, όλη αυτή η εικόνα, συνθέτει ένα
µείζον πρόβληµα δηµόσιας περίθαλψης στην περιοχή µας.

Εµείς πιστεύουµε, βέβαια, ότι οι εξελίξεις αυτές συνολικά
στον ΕΟΠΥΥ, δεν οφείλονται σε ολιγωρία ή αβελτηρία της Κυ-
βέρνησης. Είναι ένα σχέδιο µεθοδικής και συστηµατικής απα-
ξίωσης των υγειονοµικών µονάδων µε τη λογική ότι ο ΕΟΠΥΥ
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δεν πρέπει να είναι πάροχος αλλά µόνο αγοραστής υπηρεσιών. 
Εξαιτίας αυτής της λογικής, έχουν κλείσει τρία θεραπευτήρια

του ΙΚΑ, έχουν απαξιωθεί και έχουν αποδυναµωθεί οι υγειονο-
µικές µονάδες -και ιδίως τα εργαστήρια τους- σε όλη τη χώρα
και διευρύνεται το φαινόµενο της υγειονοµικής φτώχειας, της
στέρησης, δηλαδή, µεγάλων κατηγοριών του πληθυσµού είτε
ασφαλισµένων, κυρίως όµως ανασφάλιστων, από βασικές υπη-
ρεσίες περίθαλψης.

Το ερώτηµα, λοιπόν, κατά την άποψή µας και η αγωνία αν θέ-
λετε, και της τοπικής κοινωνίας, η οποία κατά καιρούς έχει µε
πολύ σαφή τρόπο διεκδικήσει την ενίσχυση και την αναβάθµιση
αυτών των υπηρεσιών, είναι το εξής: Έχετε την πολιτική βού-
ληση να στηρίξετε την πρωτοβάθµια φροντίδα, να στηρίξετε τις
υγειονοµικές µονάδες του ΕΟΠΥΥ σε όλη τη χώρα και να καλύ-
ψετε την αυξανόµενη ανάγκη του πληθυσµού λόγω της κρίσης,
της φτώχειας και της εξαθλίωσης, η οποία διευρύνεται αυτήν
την περίοδο στη χώρα µας;

Περιµένω την απάντησή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο Υφυπουργός

Υγείας, κ. Αντώνιος Μπέζας έχει τον λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε συνά-

δελφε, πριν απαντήσω πιο συγκεκριµένα στα ερωτήµατα τα
οποία θέσατε, µου δίνετε την αφορµή από τον τρόπο µε τον
οποίο αναπτύξατε την ερώτησή σας, να κάνω µία γενικότερη
αναφορά στον ΕΟΠΥΥ. 

Πρέπει, νοµίζω, να αναγνωρίσουµε όλοι ότι ο ΕΟΠΥΥ ήταν µία
σηµαντική µεταρρύθµιση, η οποία έπρεπε να γίνει. Προφανώς
ήταν δύσκολο το εγχείρηµα. Και όποιος ισχυρίζεται ότι δεν ήταν
δύσκολο, θα έλεγα ότι δεν γνωρίζει τις λεπτοµέρειες, τις ισορ-
ροπίες και τις διάφορες παραµέτρους που υπεισέρχονται όταν
προσπαθείς να ασκήσεις πολιτική στον τοµέα της υγείας. 

Ήταν δύσκολο, γιατί έπρεπε να συνενώσεις κλάδους υγείας
διαφορετικών ασφαλιστικών ταµείων, µε διαφορετικό κανονισµό
παροχών ο καθένας, µε διαφορετικές ασφαλιστικές εισφορές
που πλήρωναν οι ασφαλισµένοι του κάθε ταµείου. Και όλα αυτά
έπρεπε να γίνουν µε έναν τρόπο, θα έλεγα, σύντοµο και να εν-
σωµατωθούν σε έναν ενιαίο οργανισµό ο οποίος να έχει -και
πράγµατι έχει- µία κυρίαρχη θέση στην ελληνική αγορά, στην
ελληνική οικονοµία. 

Σε σχέση µε το χρόνο που υλοποιήθηκε αυτή η µεταρρύθµιση,
εγώ αναγνωρίζω ότι και από τις προηγούµενες κυβερνήσεις έγι-
ναν σηµαντικά βήµατα. Παρ’ ότι, όµως, έγιναν σηµαντικά βή-
µατα, υπάρχουν ακόµα βήµατα τα οποία πρέπει να κάνουµε,
υπάρχουν ακόµα προκλήσεις µπροστά µας. 

Θα έλεγα ότι αυτή η µεγάλη και φιλόδοξη συνένωση στην
πράξη δεν έχει ολοκληρωθεί. Θα έλεγα ότι εµείς παραλάβαµε
ένα γίγαντα -αν όχι τον πρώτο, ίσως το δεύτερο µεγαλύτερο
ασφαλιστικό Οργανισµό σήµερα στην Ευρώπη- έναν γίγαντα,
όµως, µε πήλινα πόδια, τον οποίο τώρα πρέπει να στήσουµε
όρθιο. 

Από την 1η Ιουλίου του 2012, που ο ΕΟΠΥΥ ήλθε στην επο-
πτεία του Υπουργείου Υγείας, έπρεπε να προσπαθήσουµε να
τον αναδιαρθρώσουµε και να τον κάνουµε λειτουργικό και απο-
τελεσµατικό στην παρακολούθηση των οικονοµικών του στοι-
χείων, δηλαδή των εσόδων και των δαπανών. Και αυτό ακόµα
δεν έχει γίνει. 

Επίσης, το εγχείρηµα στο ξεκίνηµά του είχε και µια επιπρό-
σθετη δυσκολία. Ποια ήταν αυτή η δυσκολία; Η δυσκολία ήταν
ότι ο ΕΟΠΥΥ αρχικά ήταν κάτω από την εποπτεία δύο διαφορε-
τικών Υπουργείων. Και του Υπουργείου Εργασίας και του Υπουρ-
γείου Υγείας. Για παράδειγµα, ο κανονισµός παροχών ήταν στην
αρµοδιότητα του Υπουργείου Εργασίας. Και αυτό δηµιουρ-
γούσε µία σειρά από προβλήµατα στο ξεκίνηµά του. 

Εν πάση περιπτώσει, βοήθησε πολύ το γεγονός ότι από την
1η Ιουλίου του 2012 περιήλθε αποκλειστικά στην αρµοδιότητα
του Υπουργείου Υγείας. 

Τώρα, όσον αφορά πιο συγκεκριµένα στα ερωτήµατα τα
οποία θέσατε, εγώ πρέπει να πω προκαταβολικά ότι όσο θα εξα-

κολουθούµε να έχουµε στη χώρα µας ένα Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, που δεν είναι στο επίπεδο που αρµόζει στους Έλληνες
πολίτες και που έχει προβλήµατα, θα στέκοµαι µε σεβασµό απέ-
ναντι στα θέµατα και τις ερωτήσεις που θέτετε και εσείς, αλλά
και άλλοι συνάδελφοι, µέσα από τις οποίες παρουσιάζετε την
αγωνία σας για τα πραγµατικά προβλήµατα που υπάρχουν στις
διάφορες περιφέρειες της χώρας. 

Υπήρχαν, δυστυχώς, στρεβλώσεις ως προς το ιατρικό προ-
σωπικό του ΕΟΠΥΥ, οι οποίες ήλθαν και κληρονοµήθηκαν από
τον ΕΟΠΥΥ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Για παράδειγµα, πώς έγιναν οι συµβάσεις των γιατρών του

ΕΟΠΥΥ όταν ξεκίνησε ο ΕΟΠΥΥ τη λειτουργία του; Έγιναν µε
τους ν.3918/2011 και 4052/2012, οι οποίοι παρέτειναν στην ου-
σία τις συµβάσεις, τις οποίες είχε µέχρι τότε ο ΟΠΑΔ και ο
ΟΑΕΕ. Κράτησαν, δηλαδή, τους γιατρούς που είχε ο ΟΠΑΔ και
ο ΟΑΕΕ, ανανεώνοντας τις συµβάσεις τους για δύο χρόνια. 

Ωστόσο, ούτε ο ΟΠΑΔ ούτε ο ΟΑΕΕ προσελάµβαναν κι έκα-
ναν συµβάσεις µε γιατρούς απαραιτήτως µε βάση τις πραγµα-
τικές γεωγραφικές ανάγκες της κάθε περιφέρειας. 

Οπότε –και επαναλαµβάνω, όχι µόνο εσείς αλλά και άλλοι συ-
νάδελφοι- έχετε δίκιο όταν λέτε ότι υπάρχουν ελλείψεις οι
οποίες οδηγούν σε µία υποστελέχωση των µονάδων πρωτοβάθ-
µιας φροντίδας υγείας και εποµένως, έχουν σαν αποτέλεσµα δυ-
σκολία στην πρόσβαση των ασθενών. 

Δεν είχε γίνει ποτέ σχεδιασµός µε βάση το «χάρτη Υγείας», ο
οποίος καταγράφει και το προσωπικό που υπάρχει και τις πραγ-
µατικές ανάγκες που υπάρχουν ανά περιφέρεια. Γι’ αυτό ακρι-
βώς το λόγο, ασχέτως των συµβάσεων που έχουν λήξει, υπάρ-
χουν όντως κενά στις διάφορες περιοχές της χώρας. 

Εποµένως, αυτό το οποίο θέλω να πω ξεκάθαρα, απαντώντας
πολύ συγκεκριµένα στην ερώτησή σας, είναι ότι από εµάς, ως
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υγείας, υπάρχει η πολιτική βού-
ληση να υλοποιήσουµε αυτό το νέο σχεδιασµό και βεβαίως να
στηρίξουµε τις πρωτοβάθµιες µονάδες υγείας του ΕΟΠΥΥ, να
αντιµετωπίσουµε, δηλαδή, το πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί
από τη λήξη των συµβάσεων των ιατρών και των οδοντιάτρων
του ΕΟΠΥΥ, όχι µόνο στη µονάδα υγείας του Ρεθύµνου, αλλά
και σε άλλες περιοχές της χώρας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Ανδρέας Ξαν-
θός έχει τον λόγο για τη δευτερολογία του. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, η δραµατική
κατάσταση στην οποία έχει βρεθεί το σύστηµα υγείας στη χώρα
µας, εξαιτίας ακριβώς του µνηµονιακού προγράµµατος το οποίο
υλοποιείται τα τρία τελευταία χρόνια, δεν απαιτεί πλέον ευαι-
σθησία, εκδήλωση συµπάθειας, κατανόησης και γενικόλογες
εξαγγελίες, αλλά εφαρµοσµένη πολιτική, µέτρα συγκεκριµένα
και κυρίως πόρους. 

Εάν αυτό δεν γίνει, νοµίζω ότι όλες αυτές οι δεσµεύσεις που
έχουµε ακούσει κατ’ επανάληψη στο παρελθόν, είναι τελείως
«στον αέρα». 

Επειδή, όµως, κάνατε και µια γενικότερη αναφορά, θα µου
δώσετε και εµένα την ευκαιρία να κάνω κάποιες επισηµάνσεις
για τον ΕΟΠΥΥ. 

Αυτός ο οργανισµός, ο οποίος πολύ καλά θυµόµαστε ότι
εξαγγέλθηκε µε τυµπανοκρουσίες ως µία µεγάλη µεταρρυθµι-
στική τοµή που θα αναδιοργάνωνε το σύστηµα, θα εξορθολόγιζε
τις δαπάνες και θα πρόσφερε καλύτερες υπηρεσίες προς τους
ασφαλισµένους, έχει εξελιχθεί εδώ και ενάµιση χρόνο σε έναν
οργανισµό ο οποίος ταλαιπωρεί τους ασφαλισµένους, τους επι-
βαρύνει οικονοµικά από τα τηλεφωνικά ραντεβού έως την πολύ
αυξηµένη συµµετοχή στο κόστος των φαρµάκων, των εργαστη-
ριακών εξετάσεων και των νοσηλίων. Κυρίως είναι ένας οργανι-
σµός ο οποίος παράγει συνεχώς ελλείµµατα, παρά το ότι έχει
µειωθεί κατά 50% η φαρµακευτική δαπάνη, παρά το ότι έχουν
µειωθεί κατά 50% οι συµβεβληµένοι γιατροί και παρά το ότι υπο-
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τίθεται ότι έχει µια αυξηµένη διαπραγµατευτική δύναµη ως µο-
νοψώνιο στην αγορά υπηρεσιών υγείας.

Οι λόγοι γι’ αυτήν την εξέλιξη κατά την άποψή µας είναι τρεις:
Ο πρώτος λόγος είναι ότι αυτός ο οργανισµός φτιάχτηκε εξ
αρχής ελλειµµατικός. Και αυτό ήταν συνειδητή επιλογή. Το έλ-
λειµµα χρησιµοποιήθηκε ως µηχανισµός µείωσης της πίεσης για
να µειωθεί η ασφαλιστική δαπάνη και να µετακυληθεί το κόστος
στον ασθενή. Γι’ αυτό ήταν εξ αρχής κατά 60% µειωµένη η κρα-
τική επιχορήγηση και οι προϋπολογισµοί ήταν κατά 40% µικρό-
τεροι από τους προϋπολογισµούς των ασφαλιστικών ταµείων
που συνενώθηκαν. Οδηγηθήκαµε, λοιπόν, στο σηµερινό αδιέ-
ξοδο.

Ο δεύτερος λόγος είναι ότι, ενώ δόθηκε µεγάλη έµφαση στη
φαρµακευτική δαπάνη, αφέθηκε τελείως ανεξέλεγκτο το κοµ-
µάτι των διαγνωστικών εξετάσεων και της θεραπείας. Αυτό, επί-
σης, έγινε µε σχέδιο. Έγινε ακριβώς για να ενισχυθεί η παρέµ-
βαση του µεγάλου επιχειρηµατικού κεφαλαίου, του µεγάλου
ιδιωτικού τοµέα υγείας, των µεγάλων αλυσίδων διαγνωστικών
κέντρων, θεραπευτηρίων και κέντρων αποκατάστασης σε αυτήν
την αγορά, η οποία έχει συρρικνωθεί και αναδιανέµει πλούτο
από τους ελεύθερους επαγγελµατίες προς τα ισχυρά συµφέ-
ροντα. 

Ο τρίτος λόγος –και αυτός είναι ο πιο σηµαντικός βέβαια-
είναι ότι υπήρξε µία πλήρης κατάρρευση των εσόδων του
ΕΟΠΥΥ, λόγω ακριβώς της µεγάλης έκρηξης της ανεργίας, της
ανασφάλιστης εργασίας, της εισφοροδιαφυγής, της απορρύθ-
µισης γενικότερα του εργασιακού τοµέα.

Νοµίζουµε, λοιπόν, ότι από αυτά όλα προκύπτουν δύο θέ-
µατα: 

Το ένα είναι η χρηµατοδότηση του συστήµατος. Εµείς πι-
στεύουµε ότι το µοντέλο της χρηµατοδότησης µέσω των ασφα-
λιστικών ταµείων χρεοκοπεί, οδηγείται σε αδιέξοδο. Άρα, χρεια-
ζόµαστε µια εγγυηµένη χρηµατοδότηση από τη γενική φορολο-
γία, µέσα βεβαίως από µια αναδιανοµή του πλούτου και ένα δί-
καιο φορολογικό σύστηµα. 

Το δεύτερο ζήτηµα είναι ότι το πρόβληµα σήµερα δεν είναι
απλώς µε το claw back που συµφωνήσατε µε την τρόικα να πε-
ριορίσετε κάπως τα ελλείµµατα, αλλά να αντιστρέψουµε τη ροή
των πόρων, να ενισχύσουµε τις δοµές του ΕΟΠΥΥ, τις υγειονο-
µικές µονάδες, τα εργαστήριά του ιδιαίτερα και να µειώσουµε
τη ροή δηµόσιων πόρων προς τον κρατικοδίαιτο µεγάλο επιχει-
ρηµατικό τοµέα της υγείας, τους λεγόµενους «εθνικούς εργο-
λάβους».

Κλείνω, επαναφέροντας το αρχικό ερώτηµα: Έχετε πραγµα-
τικά την πολιτική βούληση να κρατήσετε όρθιες αυτές τις δοµές
ή είναι στη λογική σας -όπως και για τα δηµόσια νοσοκοµεία,
που έχετε εξαγγείλει ότι θα κλείσετε κάποια από αυτά- να τις
περιορίσετε, να τις απαξιώσετε και κάποιες από αυτές να τις
κλείσετε; 

Όσον αφορά τη συγκεκριµένη µονάδα του Ρεθύµνου, εµείς
πιστεύουµε ότι ο Νοµός µας έχει ένα τεράστιο έλλειµµα, µια
υστέρηση σε υγειονοµικές υπηρεσίες αυτήν την περίοδο. Η κοι-
νωνία απαιτεί, αυτή η µονάδα να αντιµετωπιστεί κατά προτεραι-
ότητα, να προσληφθούν οι συµβασιούχοι γιατροί που απολύθη-
καν και να στελεχωθεί µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, έτσι ώστε
να εξυπηρετούνται οι ανάγκες των ασφαλισµένων.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τη δευτερολογία του.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε συνά-

δελφε, υπάρχει στη χώρα µία συγκεκριµένη οικονοµική πραγµα-
τικότητα και υπάρχουν και δηµοσιονοµικοί στόχοι που έχουν
τεθεί. Νοµίζω ότι η άσκηση πολιτικών σε όλους τους τοµείς θα
πρέπει να προσαρµόζεται σε αυτήν την οικονοµική πραγµατικό-
τητα που υπάρχει και στους στόχους και τις δεσµεύσεις τις ο-
ποίες η χώρα έχει αναλάβει και αυτό γίνεται προφανώς και στο
χώρο της υγείας. Δεν υπάρχει καµµία σκοπιµότητα από πλευράς

του Υπουργείου Υγείας σε σχέση µε κάποιες από τις δαπάνες
του ΕΟΠΥΥ.

Εκείνο το οποίο υπήρχε είναι πάρα πολύ συγκεκριµένο και
αποτυπώθηκε από τις συναντήσεις που είχαµε αυτές τις ηµέρες,
όταν αναλάβαµε την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υγείας. 

Η δαπάνη του ΕΟΠΥΥ, σε πολύ συγκεκριµένες κατηγορίες δα-
πανών, έχει υπερβεί το ρυθµό µε τον οποίο έχει προϋπολογιστεί
να κινείται στη διάρκεια του έτους. Οι συγκεκριµένοι κωδικοί
στους οποίους έχουµε αυτή την υπέρβαση του ρυθµού, είναι οι
δαπάνες των ιδιωτικών κλινικών και οι δαπάνες των διαγνωστι-
κών κέντρων. 

Εάν αφήσουµε την κατάσταση να εξελιχθεί έτσι όπως εξελίσ-
σεται µέχρι το τέλος του χρόνου, τότε θα έχουµε ένα σηµαντικό
άνοιγµα στο σκέλος των δαπανών του ΕΟΠΥΥ σε σχέση µε τα
προϋπολογισθέντα. 

Ένας λόγος για τον οποίο υπάρχει αυτή η απόκλιση από τους
στόχους που είχαν τεθεί στον προϋπολογισµό του ΕΟΠΥΥ, είναι
ακριβώς και τα προβλήµατα στις πρωτοβάθµιες µονάδες υγείας
του ΕΟΠΥΥ, που αναγκάζουν τους πολίτες να κινηθούν προς τις
ιδιωτικές κλινικές και τα διαγνωστικά κέντρα. 

Πρέπει, λοιπόν, την κατάσταση αυτή να την αντιµετωπίσουµε.
Για την αντιµετώπισή της κινούµαστε σε δύο κατευθύνσεις: Η
πρώτη κατεύθυνση είναι τα δοµικά, τα διαρθρωτικά µέτρα, για
να µην έχουµε την ίδια κατάσταση του χρόνου και τα επόµενα
χρόνια. Η δεύτερη κατεύθυνση, στην οποία πρέπει να κινηθούµε
και κινούµαστε, είναι τα άµεσα µέτρα. Δηλαδή, πρέπει να αντι-
µετωπίσουµε αυτή την υπέρβαση των δαπανών και φέτος. 

Φέτος, λοιπόν, την κατάσταση την αντιµετωπίζουµε µε τον
εξορθολογισµό και τον έλεγχο των δαπανών στους συγκεκριµέ-
νους κωδικούς, που αφορούν τις ιδιωτικές κλινικές και τα δια-
γνωστικά κέντρα, σε συνδυασµό µε την ενίσχυση της ρευστό-
τητας στις συγκεκριµένες επιχειρήσεις. Διότι το µέτρο αυτό
είναι οριζόντιο και οπωσδήποτε δηµιουργεί αδικίες. Γι’ αυτό
ακριβώς το συνδυάζουµε και µε την ενίσχυση της ρευστότητας
στις συγκεκριµένες επιχειρήσεις, µέσω της επιτάχυνσης των
πληρωµών των ληξιπρόθεσµων οφειλών τους. 

Θέλω να τονίσω, όµως, ότι σε καµµία περίπτωση δεν θα υπάρ-
ξει -και δεν θα επιτρέψουµε να υπάρξει- καµµία πρόσθετη επι-
βάρυνση για τους ασφαλισµένους του ΕΟΠΥΥ µέσα από αυτή
τη διαδικασία της άµεσης αντιµετώπισης του προβλήµατος, την
οποία προωθούµε. 

Επανέρχοµαι τώρα στο θέµα των συµβάσεων των γιατρών και
των οδοντιάτρων του ΕΟΠΥΥ που έχουν λήξει, για να αποδείξω
την πολιτική βούληση του Υπουργείου Υγείας να στηρίξει τις
πρωτοβάθµιες µονάδες υγείας. Ξέρετε πολύ καλά ότι το διοικη-
τικό συµβούλιο του Οργανισµού -αναφέροµαι στον ΕΟΠΥΥ-
αποφάσισε την παράταση αυτών των συµβάσεων. Αυτό έχει
δηµο- σιοποιηθεί. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Που είναι; 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Στη συνέχεια ζη-

τήθηκε από το Υπουργείο Υγείας νοµοθετική ρύθµιση, προκει-
µένου να υπάρξει αυτή η παράταση για τις συµβάσεις που
έληξαν ή θα λήξουν εντός του 2013. Συνολικά εκτιµάται ότι
εντός του έτους θα λήξουν περίπου χίλιες σαράντα µία συµβά-
σεις ιατρών και οδοντιάτρων. 

Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο, το αµέσως επόµενο χρονικό διά-
στηµα το Υπουργείο Υγείας προτίθεται να καταθέσει στη Βουλή
νοµοθετική ρύθµιση για την παράταση των υφιστάµενων συµ-
βάσεων των ιατρών του ΕΟΠΥΥ, καθώς και την παράταση των
συµβάσεων των εντασσόµενων στον ΕΟΠΥΥ φορέων. 

Νοµίζω ότι αυτή η δήλωσή µου απαντά µε τον καλύτερο
τρόπο στο ζήτηµα, το οποίο έχετε θέσει. 

Τώρα, για την περαιτέρω ενίσχυση της µονάδας του Ρεθύ-
µνου µε µόνιµο προσωπικό, αυτό ξέρετε πολύ καλά ότι οδηγεί
σε νέες προσλήψεις. Οι προσλήψεις γίνονται µέσω ΑΣΕΠ. Από
το ΑΣΕΠ, όµως, ως σήµερα, δεν υπάρχει καµµία διαδικασία προ-
κήρυξης για θέσεις µόνιµου υγειονοµικού ή ιατρικού προσωπι-
κού. 
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Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ - ΕΝΩΤΙΚΟΥ ΚΟΙΝΩΝΙΚΟΥ ΜΕΤΩΠΟΥ κ. Αλέξης Τσίπρας
και εβδοµήντα ένας Βουλευτές του κόµµατός του κατέθεσαν
πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, σύµφωνα µε το
άρθρο 68 παράγραφος 2 του Συντάγµατος και 144 του Κανονι-
σµού της Βουλής, που θα διερευνήσει τις άκρως επιζήµιες για
τη δηµοκρατία και το δηµόσιο συµφέρον ενέργειες, πράξεις και

παραλείψεις παντός υπευθύνου, που σχετίζονται µε την από-
πειρα βίαιης κατάργησης της ΕΡΤ Α.Ε. και την παρεµπόδιση λει-
τουργίας και εκποµπής της Δηµόσιας Ραδιοτηλεόρασης στην
Επικράτεια. 

Η πρόταση αυτή θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερι-
νής συνεδρίασης, θα τυπωθεί και θα διανεµηθεί στους κ.κ. Βου-
λευτές όπως προβλέπει ο Κανονισµός της Βουλής. 

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται για τα Πρακτικά η προαναφερ-
θείσα πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, η οποία έχει
ως εξής:

13802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13804 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13808 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13810 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13812 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13814 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13816 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13818 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13820 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13822 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13824 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η πρώτη µε αριθµό
1644/1-7-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βου-
λευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Μαρίνου προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
ολοκλήρωση του οδικού έργου του τµήµατος Πάτρα – Πύργος –
Τσακώνα της «Ολυµπίας Οδού», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1645/1-7-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Ηµαθίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου προς τον Υπουργό Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τη
νοµοθετική διάταξη για τις µετατάξεις δηµοσίων υπαλλήλων, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 1654/1-7-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό Εξωτερικών,
σχετικά µε την εκδήλωση «Σαράντα Κουρµπάνια» στο ορεινό πο-
µάκικο χωριό Χλόη του Νοµού Ροδόπης, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Τέλος, η έκτη µε αριθµό 1652/1-7-2013 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τους Υπουργούς
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Οικονοµικών,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων διακοπής της διαδικασίας κατάσχε-
σης σπιτιών ανέργων πολιτών δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η έκτη µε αριθµό 1647/1-7-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αττικής της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την Αµυντική Βιοµηχανία της χώρας µας.

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Σταϊκούρας.
Ορίστε, κύριε Οικονόµου, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε

την ερώτησή σας.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Μετά το «µαύρο» στην ΕΡΤ, κύριε

Πρόεδρε, η οποία εφευρέθη ως µεταρρύθµιση-«σοκ» από τη
µεριά της Κυβέρνησης και η οποία κατέληξε σε παταγώδη απο-
τυχία καθώς η αποτυχία είναι το αποτέλεσµα, δηλαδή το ότι όχι
µόνο η ΕΡΤ δεν έχει ανοίξει, δεκαπέντε µέρες µετά, όχι µόνο δεν
έχει υπάρξει µεταρρύθµιση, όχι µόνο δεν έχει υπάρξει αναδιορ-
γάνωση και αναδιάρθρωση της εταιρείας, αλλά και το ότι η εται-
ρεία βρίσκεται σε κατάληψη από τους εργαζόµενους. Η Κυβέρ-
νηση χρειάστηκε µε τον ανασχηµατισµό να διορίσει Υφυπουργό
για µια εταιρεία από τις δεκάδες που έχει το δηµόσιο ώστε να
την αναδιοργανώσει και να την αναδιαρθρώσει. Φανταστείτε να
έχουµε καµµία πενηνταριά Υφυπουργούς επειδή πρέπει τουλά-
χιστον πενήντα οργανισµοί να αναδιοργανωθούν και να αλλά-
ξουν στη λειτουργία τους -και νοµίζω ότι συµφωνούµε όλοι σε
αυτό. Τι τραγέλαφο θα αποτελούσε αυτό για την Ελλάδα απέ-
ναντι στη διεθνή κοινότητα, το να είναι µία χώρα µε δεκάδες Υφυ-
πουργούς, επειδή δεν µπορεί να λύσει τα θέµατα στοιχειωδώς! 

Μετά, λοιπόν, το κάζο µε την ΕΡΤ, φήµες θέλουν να στρέφεται
η Κυβέρνηση στην αµυντική βιοµηχανία για την αναδιοργάνωσή
της. Οι συζητήσεις έχουν υπάρξει εδώ και πολύ καιρό. Θέλει η
αµυντική βιοµηχανία αναδιοργάνωση; Φυσικά, απαντάµε εµείς. 

Θέλουµε αµυντική βιοµηχανία, κύριε Υπουργέ; Αυτό είναι το
ερώτηµα. Η Δηµοκρατική Αριστερά λέει: Θέλουµε την αµυντική
βιοµηχανία. ΕΑΣ, ΕΑΒ, ΕΛΒΟ. Είναι τρεις µεγάλες εταιρείες. Οι
εργαζόµενοι σε αυτόν το χώρο είναι δύο χιλιάδες εξακόσιοι.
Υπάρχει αυτή τη στιγµή σε λειτουργία αµυντική βιοµηχανία; Όχι.
Το λέµε όλοι. Υπάρχουν ευθύνες; Υπάρχουν και είναι του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας Δηµοκρατίας απ’ όλα τα προηγούµενα χρόνια.
Υπήρξαν διοικήσεις γελοίες, άθλιες, που οδήγησαν αυτές τις
εταιρείες εδώ που τις οδήγησαν. 

Έχουµε σήµερα διοικήσεις που να οδηγούν το σκάφος κάπου,
στο λιµάνι; Όχι. Δεν έχουµε διοικήσεις, κύριε Υπουργέ. Έχετε
ευθύνη επ’ αυτού; Και βέβαια, προσωπική έχετε. Πρέπει να δώ-
σετε σήµερα λόγο, γιατί δεν έχουµε διοικήσεις και στα ΕΑΣ και
στην ΕΑΒ.

Ερώτηµα: Τι κάνουµε; Ποιο είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης;
Μετά την ΕΡΤ είναι η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία; Πιστεύετε

ότι ρίχνοντας «µαύρο» στη λειτουργία, κόβοντας τη λειτουργία
αυτών των εταιρειών κάνετε µεταρρύθµιση και αναδιοργάνωση;
Αν δεν είναι αυτό –και ελπίζω να µην είναι αυτό- περιµένω την
απάντησή σας. Μήπως έχετε κάποιο σχέδιο για τη λειτουργία και
την ανάπτυξη αυτών των εταιρειών; 

Έχω να σας πω πάρα πολλά. Θα τα πω στη δευτερολογία µου.
Περιµένω όµως µε ανυποµονησία και εγώ και σας διαβεβαιώ όλοι
-όχι µόνο οι εργαζόµενοι στην αµυντική βιοµηχανία- σήµερα να
ακούσουµε από το στόµα σας κάποια µηνύµατα, ελπίζω θετικά. 

Δεν είναι µόνο οι αµυντικές βιοµηχανίες. Ξέρετε ότι γύρω από
τις αµυντικές βιοµηχανίες δουλεύουν δεκάδες ιδιωτικές εται-
ρείες, που είναι συνοδευτικές και συµπληρωµατικές της Ελληνι-
κής Αµυντικής Βιοµηχανίας και περιµένουν και αυτοί να ακού-
σουν τι σκέπτεται η Κυβέρνηση, τι σκέπτεται η Ελλάδα να κάνει
µε έναν πολύ σηµαντικό τοµέα για την οικονοµία της, την ανά-
πτυξή της και την εθνική της ασφάλεια, που είναι η αµυντική βιο-
µηχανία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κύ-
ριος Υπουργός για τρία λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Κύριε συνάδελφε, µε την επίκαιρη ερώτησή σας θίγετε
ένα σοβαρό, και πολυδιάστατο ζήτηµα που αφορά την αναγκαιό-
τητα διασφάλισης της βιωσιµότητας, αλλά και την εξασφάλιση
της οµαλής λειτουργίας της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας. 

Ποια είναι η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία; Είναι η Ελληνική
Αεροπορική Βιοµηχανία µε σηµαντικότατο έργο στην υπηρεσία
της Πολεµικής Αεροπορίας, των Ενόπλων Δυνάµεων, του στόλου
των πυροσβεστικών αεροσκαφών της χώρας, µε διεθνείς πελά-
τες και πράγµατι µε αναγνώριση. Είναι η ΕΛΒΟ, µε ένα ευρύ
φάσµα παραγωγής πολιτικών, αλλά και στρατιωτικών οχηµάτων
υψηλής τεχνολογίας, εφάµιλλων των ξένων εταιρειών, που αντα-
ποκρίνονται στις ανάγκες ενός σύγχρονου στρατού. Είναι και τα
ΕΑΣ, τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, µε σηµαντική συνει-
σφορά στην προµήθεια των Ενόπλων Δυνάµεων µε όπλα, οπλικά
συστήµατα, πυροµαχικά.

Πρόκειται συνεπώς –και το πιστεύει η ελληνική Κυβέρνηση-
για µια Αµυντική Βιοµηχανία µε ιδιαίτερη οικονοµική αλλά και
ιστορική σηµασία, εθνική συνεισφορά στο αξιόµαχο των Ενό-
πλων Δυνάµεων, προσφορά στις αµυντικές δοµές και στις δυνα-
τότητες της χώρας, µε προοπτικές, δυνητικά όµως, µελλοντικής
ανάπτυξης. Δυστυχώς, όµως, επί του παρόντος και µε τη µορφή
που είναι, υπάρχουν τεράστια, διευρυνόµενα προβλήµατα, όπως
θέτετε και στην ερώτησή σας, κυρίως οικονοµικής φύσεως. 

Ποια είναι σήµερα η πραγµατικότητα, συνεπώς, για τα οικονο-
µικά της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας; Θα ήθελα να τα κω-
δικοποιήσω και να τα καταθέσω στη Βουλή. Τα ΕΑΣ παρουσιά-
ζουν παρατεταµένη ζηµιογόνο δραστηριότητα, µείωση του κύ-
κλου εργασιών κατά 38% τα τελευταία χρόνια, αρνητικά ίδια κε-
φάλαια ύψους 538 εκατοµµυρίων ευρώ, συνολικές βραχυπρό-
θεσµες και µακροπρόθεσµες υποχρεώσεις πάνω από 1,1 δισε-
κατοµµύριο ευρώ. Ήδη, το ελληνικό δηµόσιο έχει καταβάλει,
µέσω αύξησης του µετοχικού κεφαλαίου της εταιρείας, το ποσό
των περίπου 87 εκατοµµυρίων ευρώ την περίοδο 2010-2013,
προς τακτοποίηση ληξιπρόθεσµων υποχρεώσεών της. Συνολικές
καταπτώσεις εγγυήσεων του ελληνικού δηµοσίου: 332 εκατοµ-
µύρια ευρώ την τελευταία τριετία. Το χειρότερο, όπως γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά και έχει επισήµως ανακοινωθεί από τη Γενική
Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής από τον
προηγούµενο Μάρτιο, είναι ότι έχει ξεκινήσει επίσηµη κοινοτική
διαδικασία για πιθανή ανάκτηση χορηγηθεισών κρατικών ενισχύ-
σεων προς την εταιρεία. 

Όσον αφορά την ΕΛΒΟ, παρουσιάζει µείωση προ φόρων
ύψους 23 εκατοµµυρίων ευρώ το 2011, µείωση του κύκλου ερ-
γασιών 91% τα τελευταία χρόνια, ίδια κεφάλαια 77 εκατοµµύρια,
συνολικές υποχρεώσεις 11 εκατοµµύρια, συνολικές καταπτώσεις
23 εκατοµµύρια το 2010, ενώ το ελληνικό δηµόσιο έχει καταβά-
λει, µέσω αύξησης του µετοχικού κεφαλαίου της εταιρείας, το
ποσό των 81,5 εκατοµµυρίων ευρώ την τελευταία τριετία. 

Όσον αφορά την ΕΑΒ, παρουσιάζει µείωση προ φόρων ύψους
27 εκατοµµυρίων ευρώ το 2011, µείωση του κύκλου εργασιών
κατά 11% τα τελευταία χρόνια, αρνητικά ίδια κεφάλαια 277 εκα-
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τοµµύρια ευρώ, συνολικές βραχυπρόθεσµες και µακροπρόθε-
σµες υποχρεώσεις 1,2 δισεκατοµµύριο ευρώ, συνολικές κατα-
πτώσεις εγγυήσεων 249 εκατοµµύρια ευρώ και το ελληνικό
δηµόσιο έχει ήδη καταβάλει, µέσω αύξησης του µετοχικού κε-
φαλαίου, άλλα 35 εκατοµµύρια την τελευταία διετία. 

Συνεπώς, κύριε συνάδελφε, αυτή η ελλειµµατική δραστηριό-
τητα των Αµυντικών Βιοµηχανιών, καλύπτεται για µακρά περίοδο,
µε την αρωγή του ελληνικού δηµοσίου, είτε µέσω της χορήγησης
της εγγύησής του για τον τραπεζικό δανεισµό των βιοµηχανιών
αυτών είτε µέσω ενίσχυσης της κεφαλαιακής τους βάσης µε συµ-
µετοχή σε διαδικασίες αύξησης µετοχικού κεφαλαίου. 

Συνεπώς πρόκειται για µία πραγµατικότητα που επιβάλλει
πέρα και πάνω από µνηµόνια και από προγράµµατα οικονοµικής
πολιτικής, την άµεση, επαρκή και βιώσιµη αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων και όχι το κρύψιµό τους κάτω από το χαλί και την πα-
ραποµπή στο µέλλον, όπως πολύ σωστά επισηµαίνετε στην
επίκαιρη ερώτησή σας. 

Η αναδιάρθρωση, η αναδιοργάνωση των συγκεκριµένων βιο-
µηχανιών αποτελεί µονόδροµο τόσο για το παρόν όσο και για το
µέλλον των εταιρειών και των εργαζοµένων αλλά βεβαίως και για
τη διασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος. 

Θα δώσω περισσότερα στοιχεία στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Οικονόµου έχει

τον λόγο για τη δευτερολογία του. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, τα δέχοµαι

όλα τα νούµερα που είπε ο κύριος Υπουργός και είναι έτσι, ζο-
φερή η κατάσταση. 

Αντί άλλου, περιµένω, κύριε Υπουργέ, αύριο να στείλετε στον
εισαγγελέα τις διοικήσεις που οδήγησαν τις εταιρείες, και κατ’
επέκταση τη χώρα, εκεί. Κύριε Υπουργέ, περιµένω αύριο οι διοι-
κήσεις των «δικών σας παιδιών» και των «παιδιών» των προηγού-
µενων να πάνε στον εισαγγελέα.

Ήδη, ανέφερα µε δικιά µου ερώτηση στη Βουλή ότι έχει γίνει
παρέµβαση εισαγγελική για τον κ. Φιλιππάκο. Τον γνωρίζετε τον
κ. Φιλιππάκο; Ο κ. Φιλιππάκος ταξιδεύει και «βοσκάει» κάπου
στην Αµερική, κύριε Πρόεδρε. Εγκατέλειψε το σκάφος και έφυγε,
µπροστά στους εισαγγελείς. Έχετε βάλει νέα διοίκηση από τον
κ. Φιλιππάκο και µετά, κύριε Υπουργέ, στην ΕΑΒ; Όχι. Σταµατάω
εδώ, λοιπόν, γιατί θα λέµε πάνω στα ίδια πράγµατα τα ίδια λόγια. 

Ρωτώ το εξής: Υπάρχουν 180 εκατοµµύρια χρωστούµενα από
το Ιράκ προς τα ΕΑΣ; Τι θα τα κάνουµε; Θα τα χαρίσουµε; Την
παραγγελία προς τα ΕΑΣ από την Αµερική, που είναι 250 εκατοµ-
µύρια, θα την ξεκινήσουµε, κύριε Υπουργέ; Πρέπει να δώσετε 30
εκατοµµύρια. Αν δεν δώσετε τα 30 εκατοµµύρια για να αγορα-
στούν τα υλικά για να γίνει αυτή η παραγγελία και να προχωρή-
σει, δεν θα έρθουν τα 250 εκατοµµύρια. Αν όµως το κάνετε, θα
αρχίσει να δουλεύει λίγο η εταιρεία. 

Όσον αφορά την αναδιοργάνωση και αναδιάρθρωση σας λέω
ένα στοιχείο, κύριε Υπουργέ: Στα ΕΑΣ το 2010 έδιναν 80 εκατοµ-
µύρια για µισθούς, ενώ σήµερα δίνουν 22 εκατοµµύρια. Έχει
υπάρξει µείωση του προσωπικού. Σήµερα είναι δύο χιλιάδες εξα-
κόσιοι εργαζόµενοι και στις τρεις εταιρείες, κύριε Πρόεδρε, ενώ
πριν από πέντε-έξι χρόνια ήταν σχεδόν οι διπλάσιοι. Πόσο να µει-
ωθεί το προσωπικό;

Ερώτηµα δεύτερο: Τελειώνει η εταιρεία φύλαξης στο Λαύριο,
στον Υµηττό και στην Ελευσίνα. Οι αποθήκες είναι γεµάτες πυ-
ροµαχικά για τα ΕΑΣ. Θα πληρώσουµε την εταιρεία να φυλάει
τουλάχιστον τα πυροµαχικά; 

Το χρέος στα ΕΑΣ ποιο είναι, κύριε Υπουργέ; Θέλω να ξέρω.
Διότι κοµµάτι, όπως γνωρίζετε, λόγω του PSI έχει κουρευτεί. Ή
µήπως όχι; Είναι 900 εκατοµµύρια, 700 εκατοµµύρια, 300 εκα-
τοµµύρια; Πόσο είναι το χρέος των ΕΑΣ; Για να µιλάµε µε νού-
µερα. Εγώ, γενικά τα δέχοµαι τα νούµερα που είπατε, αλλά να
δούµε το κοµµάτι για τα ΕΑΣ. 

Την καταστροφή των πυροµαχικών θα την πάρουν τα ΕΑΣ;
Πώς το βλέπετε σαν ιδέα; Θα βάλετε µήπως µια διοίκηση να το
διεκδικήσει αυτό, αντί να στέλνουµε για την καταστροφή των
ναρκών στο εξωτερικό;

Όλα αυτά, κύριε Πρόεδρε, δεν έχουν αξία αν τα συζητήσουµε
αποσπασµατικά. Η Αµυντική Βιοµηχανία στην Τουρκία, δίπλα,
αποτελεί την πιο αµυντική βιοµηχανική µονάδα της χώρας. Στην

Ελλάδα η Αµυντική Βιοµηχανία αυτήν τη στιγµή βρίσκεται σε
αποσύνθεση. Φυσικά, άµα πάτε τώρα στα εργοστάσια της Αµυν-
τικής Βιοµηχανίας θα διαπιστώσετε ότι δεν κάνουν σχεδόν τί-
ποτα, παρά µόνον κάτι λίγα στην ΕΑΒ. Γι’ αυτό, όµως, υπάρχουν
ευθύνες. 

Εµείς σήµερα δεν θέλουµε να στήσουµε εδώ λαϊκό δικαστήριο
ούτε είµαστε εισαγγελείς για να βρούµε τις ευθύνες. Σήµερα,
όµως, περιµένω το σχέδιό σας. Μου περιγράψατε την κατά-
σταση. Στη δευτερολογία σας πιστεύω ότι θα πρέπει να µας πείτε
ποιο είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης. 

Παρακαλώ, όµως, να είναι ένα σχέδιο το οποίο να έχει δύο
άξονες: Πρώτον, Αµυντική Βιοµηχανία υπαρκτή στη χώρα, που
σηµαίνει σύµπραξη ιδιωτικού και δηµοσίου τοµέα. Αυτή είναι η
πρότασή µας και πιστεύω ότι µπορείτε να τη λάβετε υπ’ όψιν. Δη-
λαδή Αµυντική Βιοµηχανία και µε εθνικά χαρακτηριστικά αλλά
και οι ιδιώτες να µπουν µέσα. Τώρα, αν ο ιδιωτικός τοµέας θέλει
την Αµυντική Βιοµηχανία εντελώς διαλυµένη για να την πάρει
έναντι πινακίου φακής, δεν ξέρω αν αυτό είναι µια σωστή συµ-
περιφορά και µια σωστή νοοτροπία σε σχέση και µε τα διεθνή
στάνταρ και δεδοµένα. Όµως, σήµερα όπως είναι η κατάσταση,
πιστεύω ότι µπορούµε να βρούµε επενδυτές. Να έρθει το δηµό-
σιο και να πει ότι είναι µια ζωντανή εταιρεία, παρ’ όλο που βρί-
σκεται σε αυτήν την καταστροφική πορεία, διότι η αναστροφή
αυτής της πορείας µπορεί να γίνει πολύ εύκολα και πολύ σύν-
τοµα. 

Άρα, εµείς προτείνουµε το εξής: Δίνετε τα 30 εκατοµµύρια για
να κλείσει η δουλειά µε τους Αµερικάνους για τα ΕΑΣ. Στηρί-
ζουµε στην ΕΑΒ το έργο µε την αµερικάνικη εταιρεία, την «LOCK-
HEED», και από εκεί και µετά οικοδοµούµε πάνω σε νέα προ-
γράµµατα. Θα κάνετε συµφωνίες, πιστεύω, αφού όµως βάλετε
νέες διοικήσεις, ώστε να ξέρουµε ποιος είναι υπεύθυνος στην
ΕΑΣ, ποιος είναι στην ΕΑΒ, ποιος είναι στην ΕΛΒΟ. Όλη αυτήν
την υπόθεση πρέπει να τη µανατζάρετε, να τη λειτουργήσετε
εσείς, µε τρόπο ορθολογιστικό, µε τρόπο που µπορεί να δώσει
απάντηση όχι µόνο στα αιτήµατα των εργαζοµένων αλλά και στα
αιτήµατα του ελληνικού λαού. Διότι η εταιρεία δεν είναι των ερ-
γαζοµένων, αλλά του ελληνικού λαού. Οι εργαζόµενοι έχουν υπο-
χρέωση και καθήκον να υπηρετήσουν ένα σχέδιο αναζωογόνη-
σης και ανάπτυξης της εταιρείας. Πιστεύω, απ’ ό,τι έχω συζητή-
σει και εγώ µε τους εκπροσώπους τους, ότι αυτό θέλουν να κά-
νουν.

Άρα, κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, περιµένουµε αυτό το
σχέδιο. Νοµίζω ότι σήµερα είναι µια ευκαιρία για εσάς, κύριε
Υπουργέ, να δώσετε τους πρώτους άξονες. Θέλουµε τη συζή-
τηση, θέλουµε το διάλογο, θέλουµε συναίνεση πάνω σε αυτό το
σχέδιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κύ-
ριος Υπουργός για τη δευτερολογία του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Κύριε συνάδελφε, οι οπτικές µας για τη διασφάλιση του
δηµοσίου συµφέροντος αλλά και για τις προοπτικές που δύναται
να δηµιουργηθούν για τις εν λόγω βιοµηχανίες σε ένα πλαίσιο
αναδιοργάνωσης και αναδιάρθρωσης, θεωρώ ότι συγκλίνουν σε
σηµαντικό βαθµό.

Ωστόσο για να έχουµε µια συνολική ολοκληρωµένη εικόνα για
το ζήτηµα, θα πρέπει να λάβουµε υπ’ όψιν το σύνολο των παρα-
µέτρων οι οποίες επηρεάζουν τη βιώσιµη λειτουργία και εξέλιξη
των Ελληνικών Αµυντικών Βιοµηχανιών: παραµέτρους τόσο εν-
δογενείς, όπως είναι η τρέχουσα δηµοσιονοµική κατάσταση της
χώρας, στην οποία δεν αναφερθήκατε, αλλά και τα χρέη των
εταιρειών, στα οποία επίσης δεν αναφερθήκατε, όπου πράγµατι
έχει γίνει σηµαντική προσπάθεια τα τελευταία χρόνια συρρίκνω-
σης του µισθολογικού κόστους, αλλά τα χρέη επιµένουν και διογ-
κώνονται, όσο όµως και παραµέτρους εξωγενείς, καθώς πρόκει-
ται για εταιρείες, που, όπως σωστά αναφέρατε, η βιωσιµότητά
τους θα καθοριστεί από την εξωστρέφεια και την ανταγωνιστι-
κότητα του παραγόµενου προϊόντος τους. 

Σε αυτό το πλαίσιο έχει ξεκινήσει µια πορεία αναδιάρθρωσης
των Ελληνικών Αµυντικών Βιοµηχανιών από το 2010, οπότε και
αυτές οι εταιρείες εντάχθηκαν στο πρόγραµµα αποκρατικοποι-
ήσεων στο πλαίσιο του προγράµµατος οικονοµικής πολιτικής,
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όπως αποτυπώνεται σε όλες τις σχετικές εκθέσεις και το 2010
και το 2011. Ήδη, στο χαρτοφυλάκιο του ΤΑΙΠΕΔ προβλέπονταν
να µεταφερθούν, σύµφωνα µε το αποφασισµένο από το ελληνικό
Κοινοβούλιο σχέδιο, η ΕΛΒΟ και η ΕΑΣ. Αντιθέτως, η ΕΑΒ δεν
βρίσκεται πλέον σε διαδικασία αποκρατικοποίησης, σύµφωνα µε
αυτήν την εικόνα, αν και µέχρι την άνοιξη του 2011 βρισκόταν
στα πλάνα αποκρατικοποίησης µε βάση το πρόγραµµα οικονο-
µικής πολιτικής. 

Καθίσταται σαφές, συνεπώς, ότι ο στόχος της Κυβέρνησης
είναι η αναδιάρθρωση των συγκεκριµένων βιοµηχανιών, ώστε να
καταστούν βιώσιµες, αποδοτικές, ανταγωνιστικές. Αυτό προκύ-
πτει από µια σειρά κινήσεων που έχει κάνει το Υπουργείο Οικο-
νοµικών και αναφερθήκατε σε µια απ’ αυτές. Ενδεικτικά, είναι η
πρόσφατη κύρωση της συµφωνίας, µε καθυστέρηση πολλών
ετών, σχετικά µε το χρέος του Ιράκ, µε την οποία διασφαλίζονται
µετά από πολλά χρόνια οφέλη για τα ΕΑΣ, ενισχύοντας το χαρ-
τοφυλάκιό τους ή η απάντηση που δόθηκε για τα ΕΑΣ προς τη
Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Σε
αυτό δεν αναφερθήκατε καθόλου. Είναι τεράστιο το ποσό και
πολύ µεγάλη η προσπάθεια της ελληνικής Κυβέρνησης.

Κύριε συνάδελφε, η πρόθεση της Κυβέρνησης είναι ξεκάθαρη.
Συµφωνώ µαζί σας ότι δεν µπορεί η αντιµετώπιση να είναι απο-
σπασµατική. Προχωρά άµεσα -µε επισπεύδον Υπουργείο, όµως,
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας- τη διαδικασία αναδιάρθρωσης και
εξυγίανσης των εν λόγω επιχειρήσεων, ώστε αφ’ ενός να διασφα-
λιστεί το δηµόσιο συµφέρον και αφ’ ετέρου να απεγκλωβιστεί
από την καθίζηση ένας ευαίσθητος τοµέας για την εθνική άµυνα
και την ελληνική οικονοµία. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Στο δικό σας Υπουργείο δεν είναι
η ευθύνη;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Παρασκευής 5 Ιουλίου 2013. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρo130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1656/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη προς τον
Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων προστασίας των αστυνοµικών δυνάµεων και
των πολιτών από έκνοµες ενέργειες. 

2. Η µε αριθµό 1661/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Επικρατείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Μανώλη Γλέζου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε το Σκοπευτήριο Καισαριανής.

3. Η µε αριθµό 1660/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Χίου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου
Τριαντάφυλλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε τις αποζηµιώσεις στους πληγέντες από την
πυρκαγιά µαστιχοπαραγωγούς και ελαιοπαραγωγούς του Νοµού
Χίου.

4. Η µε αριθµό 1669/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Γαβριήλ Αβρα-
µίδη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τη διακοπή της κατα-
βολής του βοηθήµατος από τον ΟΓΑ προς τους ανασφάλιστους
υπερήλικες οµογενείς από τις χώρες της πρώην ΕΣΣΔ και τη Βό-
ρεια Ήπειρο.

5. Η µε αριθµό 1677/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Λαρίσης του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρυσοβαλάντη
Αλεξόπουλου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την επαναφορά της ανα-
γραφής του θρησκεύµατος στις ταυτότητες.

6. Η µε αριθµό 1665/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερί-
νης Μάρκου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας, σχετικά µε το Πρόγραµµα «Εναρµόνιση Οικο-
γενειακής και Επαγγελµατικής Ζωής» για το 2013.

7. Η µε αριθµό 1673/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση της Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα προς τους Υπουργούς
Εθνικής Άµυνας και Οικονοµικών, σχετικά µε τα Ελληνικά Αµυν-
τικά Συστήµατα.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1657/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κόνσολα
προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχετικά µε την ανάγκη
ύπαρξης ολοκληρωµένου σχεδιασµού για µία µόνιµη και βιώσιµη
λύση στο πρόβληµα της υδροδότησης των άνυδρων νησιών.

2. Η µε αριθµό 1662/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Όλγας – Νάντιας Βαλαβάνη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το Ταχυδροµικό Τα-
µιευτήριο.

3. Η µε αριθµό 1670/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα (Νότη)
Μαριά προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε την αύξηση της ανεργίας και του ποσοστού
µετανάστευσης των Ελλήνων προς το εξωτερικό.

4. Η µε αριθµό 1678/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Πανα-
γιώταρου προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας
του Πολίτη, σχετικά µε τη λειτουργία του κέντρου αλλοδαπών
στην Κατεχάκη.

5. Η µε αριθµό 1666/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνω-
στάκη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τη ρύθµιση χρεών στον Οργανισµό Ασφά-
λισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών.

6. Η µε αριθµό 1674/2-7-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εθνικής Άµυ-
νας, σχετικά µε την απόδοση του χώρου των τριάντα δύο στρεµ-
µάτων του Ασυρµάτου στους κατοίκους του Δήµου Αγίου
Δηµητρίου Αττικής.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Δευτέ-
ρας 3 Ιουνίου 2013, της Παρασκευής 7 Ιουνίου 2013 και της Τρί-
της 11 Ιουνίου 2013 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Δευτέρας 3 Ιουνίου 2013, της Παρασκευής 7 Ιουνίου
2013 και της Τρίτης 11 Ιουνίου 2013 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.28’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 5 Ιουλίου 2013 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                           ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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